
  

Unjárgga gielda 
Nesseby kommune  

Møteinnkalling 

 

Utvalg: Gielddastivra/Kommunestyret 

Møtested: Kommunestyresalen, Nesseby rådhus 

Dato: 13.06.2014 

Tid: 10:00 
 

 

 

Forfall meldes snarest til servicekontoret på tlf. 40440500 eller sentralbordnby@nesseby.kommune.no.   

 

Spørretimen utgår. 

 

 

Innkalling er sendt til:   

Navn Funksjon Representerer 

   

   

Knut Inge Store 

Hanne Iversen 

Ina Kristine Store 

Magnhild I Mathisen 

Jan Hansen 

Jørn Stefan Opdahl 

Jarle W Andreassen 

Torgeir Olsen 

Marit Kjerstad 

Tor Gunnar Henriksen 

Tone Lise Roska 

Anja K Pedersen Noste 

Siv Annie Mahisen 

Oddvar Betten 

Linn Jeanne Muotka 

Astrid Siri 

Nina Ingeborg Margit 

Linn Jeanett Bergmo Store 

Jim Njuolla 

Heidi Olsen 

Verner Methi 

Helmer Kåre Losoa 

Per Torbjørn Aune 

Nils I Noste 

Stig Erling Johnsen 

Esther Karin Stina 

Arild Johnsen 

Tommy Andersen 

Odd Inge Sør-Reime 

Charles Petterson 

Kjell-Harald Erichsen 

Kate Johanne Utsi 

Harald Store 

Inger Anita Smuk 

Laila Strandbakke Smuk 

Tor Ivar Hauge 

Mari-Ann Nilssen 

Leder 

Medlem 

Medlem 

Medlem 

Medlem 

Medlem 

Medlem 

Medlem 

Medlem 

Medlem 

Medlem 

Medlem 

Medlem 

Nestleder 

Medlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem  

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem  

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

A 

A 

A 

A 

A 

A 

FRP 

FRP 

TVP 

H 

H 

SFP 

SFP 

SV 

SV 

A 

A 

A 

A 

A 

A 

A 

A 

A 

FRP 

FRP 

FRP 

FRP 

FRP 

TVP 

TVP 

TVP 

TVP 

H 

H 

H 

H 



Terje Arild Nilssen 

 Gunn-Britt Retter 

Jan Ivvár Juuso Smuk 

Ingvald Andersen 

Jo Dikkanen 

Rávdná Márjá N. Gaup 

Kirsti Bergstø 

Sissel Røstgård 

Kari Moan 

Leif Eberg Hansen 

Sandra Tayco Nilsen 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

Varamedlem 

H 

SFP 

SFP 

SFP 

SFP 

SFP 

SV 

SV 

SV 

SV 

SV 

   

 

 

 

 

 

 

Varangerbotn, 06. juni 2014  

 

 

 

 

Oddvar Betten 

varaordfører
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  Olaf Trosten 
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Ruskonsulent 50 %, økning til fast 100% stilling  

Administrasjonens innstilling 

1. Kommunestyret vedtar å øke ruskonsulent stillingen ved Hjelpetjenesten med 50%, til en 

100% stilling. 

2. Stillingen finansieres ved omdisponering av psykologstilling. For 2015 utgjør dette 

157 800. 

I tillegg er det behov med finansiering for stillingen med kr 130 300,-. Dette innarbeides i 

budsjett for 2015 

 

3.  - 

Bakgrunn for saken 

Det er en økning i rusrelaterte saker i Nesseby Kommune. Kartlegging med BrukerPlan viser at 

Nesseby har høye tall sammenlignet med landsgjennomsnittet. 

I dag er det gitt tilleggsbevilgning for at stillingen er midlertidig 100 % for 2014. Stillingen er 

midlertidig besatt. I utgangspunktet er stillingen 50 %, og er delt med 50 % barnevernkonsulent 

stilling.  
 

Vurderinger 

Rusproblematikken i Nesseby Kommune ligger høyt ifht til landsgjennomsnittet. Det er behov 

for 100 % fast ruskonsulent stilling, slik at arbeidet med dette feltet har kontinuitet og 

forutsigbarhet. Alvorlighetsgraden i økningen av unge rusmisbrukere tilsier behov for styrking. 

Det er fra Fylkesmannen signalisert styrkning av rusfeltet i kommunene de kommende årene, 

men ikke gitt klare føringer for dette. 

Mulige alternative løsninger og konsekvenser 

Det at stillingen i utgangspunktet er delt med barnevern, kan føre til at færre tar kontakt med 

tjenesten, noe som igjen kan føre til at rusomfanget øker. 

 

 



 

 

Unjárgga gielda/ 

Nesseby kommune 
Plan,- Utvikling- og Stab 

Áššedieđut/Saksframlegg 

Beaivi/Dato 

Čuj./Referanse 

03.06.2014 

2013/804-0 / 

Q10 

  Oddleif Nilsen 

40 44 05 22 

oddleif.nilsen@nesseby.k

ommune.no 
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Delfinansiering-oppgradering av Mortensnes Kulturminneområde 

Rådmannens innstilling 

 

Unjárgga gielda/Nesseby kommunen forplikter seg til delta i finansieringen av Nasjonal 

Turistvegs prosjekt på Mortensnes Kulturminneområde, med inntil kr. 1,7 mill. 

 

Kostnadene for prosjektet innarbeides i økonomiplan/budsjett for 2016 / 2017. 

 
 

 

Bakgrunn for saken 

 

I planene for ”Nasjonal Turistveg – Varanger”, inngår oppgradering av parkeringsplass, 

opparbeiding rundt eksisterende bygning og stier ved Mortensnes Kulturminneområde. 

 

Statens Vegvesen har utarbeidet et skisseprosjekt som i 2013 ble kostnadsberegnet til kr. 

5.117.149.  Statens Vegvesen finansierer 2/3og forutsetter en ekstern finansiering på 1/3 av 

kostnadene for å gjennomføre planene, dvs. ca. kr. 1,6-1,7 mill. 

 

Det kan være aktuelt å gjennomføre arbeidet i 2016/17 dersom den eksterne finansieringen går i 

orden. Statens Vegvesen ønsker en forpliktende avtale om finansieringen før det videre arbeidet 

igangsettes. 

 
Nasjonal Turistvegs prosjekt for Mortensnes tar utgangspunkt i eksisterende parkeringsflate, som 

asfalteres og avgrenses med betongkant mot terrenget. Formålet er å organisere plassen og understreke 

kontrasten og overgangen til landskapet og kulturminneområdet. Gangveien opp til museumsbygget vil 

bli fremhevet og gjort tilgjengelig for rullestolbrukere, og det vil etableres sitteplasser ved 

museumsbygget med utsikt over kulturminneområdet. Nasjonal turistvegs utbedring av 

parkeringsplassen vil ikke komme i konflikt med en eventuell fremtidig utbygging av museumsbygget. 



Vurderinger 

At Nasjonal Turistveg tar 2/3 av kostnadene for dette prosjektet utgjør en enestående sjanse for Nesseby kommune 

til å få opparbeidet et gjennomført parkeringsanlegg på Mortensnes til en langt lavere sum enn det som ville vært 

tilfelle dersom kommunen selv skulle stått for en tilsvarende utbedring.  

 

Med tanke på kommende tentative UNESCO-status vil det være positivt at besøkende til Mortensnes blir møtt på en 

mer iøynefallende og ”proff” måte en det som er tilfelle i dag. 

 

Forvalter av Mortensnes Kulturminneområde, Stine Rybråten, har bl.a. uttalt følgende om saken: 

 

Kommunens unike kulturarv 
En oppradering av parkeringsplassen og utendørsområdet på Mortensnes vil være et kjempeløft og en begynnelse 

på en bedre og bredere formidling av både kulturminneområdet og Nessebys lange kulturhistorie. Samtidig vil 

Turistvegprosjektets utbedring av området gi de besøkende en velkomst som i større grad speiler at 

kulturminneområdet er et av de rikeste og mest særegne i Skandinavia.  

 

Her finnes det spor etter kontinuerlig bosetning i mer enn 10.000 år, i tillegg til ulike offerplasser og et før-kristent 

gravfelt med nær 400 identifiserte graver. Området er så unikt at det nå er søkt innskrevet på Norges tentative 

verdensarvliste. At kulturminneområdet har universell verdi er det likevel vanskelig for besøkende å forstå når det 

første som møter dem ved ankomst til Mortensnes er en dårlig avgrenset parkeringsplass av grus, med utflytende 

gangvei til museumsbygget.  

 

Slik parkeringsplassen er i dag ser den svært lite tiltalende ut, spesielt med tanke på at den ligger ved et enestående 

kulturminneområde med kulturminner som omfatter tallrike spor etter kontinuerlig bosetting fra eldre steinalder og 

frem til i dag, den største førkristne samiske gravplassen som er kjent, og flere offersteder i form av hellige fjell, 

offersteiner og ringformede offerplasser. Nasjonal Turistvegs planlagte satsning på Mortensnes vil være et viktig 

skritt i retning av å bedre tilgjengeligheten og markedsføringen av kulturminneområdet.  

 

Med bakgrunn i ovennevnte vil Rådmannen tilrå at kommunen forplikter seg til å delta i finansieringen 

prosjektet.  Det vil være mulig å søke om midler fra Sametinget for å dekke deler av kommunens andel.  

Mulige alternative løsninger og konsekvenser 

 

1. Nesseby kommune vil ikke delta i finansieringen av Nasjonal Turistvegs prosjekt. 

 

Konsekvensene av dette vil være at det ikke vil bli utført noen oppgradering av uteområdet ved 

kulturminneområdet.  Kan ha betydning for arbeidet med å komme inn på UNESCO`s liste. 

 

 

 

 

 

 



 

 

Unjárgga gielda/ 

Nesseby kommune 
Økonomiavdelingen 

Áššedieđut/Saksframlegg 

Beaivi/Dato 
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  Ibrahima S. B. Mboob 

 

ibrahima.mboob@nesseby

.kommune.no 
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Retting av tidligere års feil i kommuneregnskapet 

Administrasjonens innstilling 

Rådmannens innstilling: 

Det vedtas at foreslått løsning gjennomføres for å rette opp tidligere års feil i 

kommuneregnskapet. 

 

 

Stian Lindgård        Ibrahima Mboob 

Rådmann        Økonomisjef 
 

 
 

 

 

Bakgrunn for saken 

Retting av tidligere års feil i regnskapet: 

 

Nesseby kommune har i flere år (fram til 2006) praktisert forskuddsbehandling av vedtatte 

låneopptak.  Denne praksisen var slik at vedtatte låneopptak ble bokført som om lånet ble tatt 

opp, før lånet faktisk ble tatt opp. Denne rutinen ble avviklet i 2006. 

 

Under avviklingen ved avslutningen av årsregnskapet for 2006 oppstod det en feil som ga utslag 

i at note 1, Endring i arbeidskapital hadde en differanse på kr 10 847 232,78 (vedlegg 1). Som 

det er forklart i vedlegget: ”Differanse skyldes tilbakeføring av vedtatte ikke opptatte lån. 

 

Denne feilen har vist seg å være kr 11 075 256,08.  Avstemming av kommunens årsregnskaper 

fra 2006 til og med 2013 har vist at differansen på kr 11 075 256,08 fortsatt har bestått. 



 

Administrasjonen har i forbindelses med årsavslutningen av årsregnskapet for 2013 undersøkt 

saken.  Nedenfor gis det en forklaring på hvordan differansen har oppstått og hva som må gjøres 

for å rette denne opp. 

 

Forklaring: 

Kommunestyret vedtok opptak av lån: 

2001 kr 1 617 000,00 til følgende prosjekter: 

VSM utendørs, PNR 512. 

Bergeby vannverk, PNR 602. 

KB VV-VB sammenkn, PNR 600. 

   

2003 kr 8 335 000,00 til følgende prosjekter: 

Industriinvest Nyelv. 

Lastebil. 

Bergeby vannverk. 

Sammenkn. KBVV-VBVV. 

IHHT avløpsplan. 

Punktavsug KB (skolelån). 

Gatelys PCB. 

Tak KB skole (skolelån). 

  

2004 kr 4 240 000,00 til følgende prosjekter: 

Bergeby vannverk. 

Gatelys. 

VSM luftinntak. 

Utbedring av utleiebygg. 

Omsorgsbolig. 

 

Til sammen ble det vedtatt opptak av lån på kr 14 192 000,00.  Hele beløpet ble bokført som 

langsiktig gjeld (som om lånet ble tatt opp), med tekst ”vedtatt lån”.  Tilsvarende beløp ble 

bokført som kortsiktig fordring ”vedtatte, ikke opptatte lån”. I tillegg ble beløpet bokført som 

ubrukte lånemidler.  

 

Ovenfor nevnte behandling er ikke i seg selv feil. Slik ville lånet blitt bokført når lån blir tatt 

opp, men med banken som motpost fordi lånebeløpet ville blitt innbetalt til kommunens 

bankkonto. En ville ikke bruke kortsiktig fordringskonto. 

 

Avvikling av ordningen i 2006: 

I 2006 ble ordningen med forskuddsbehandling av vedtatte låneopptak som om lånet ble tatt 

opp, avviklet.  

 

Ved avviklingen ble hele beløpet på kr 14 192 000,00 som tidligere ble bokført som opptatt lån 

(langsiktig gjeld) tilbakeført, med motpost kortsiktig fordring. Det ble kun tilbakeført kr 

3 344 767,24 (restbeløpet) i ubrukte lånemidler og ikke hele beløpet på kr 14 192 000,00.   

 

Deler av avviklingen ble feil fordi tidligere anvendte beløp (brukt som bruk av lån) av de kr 

14 290 000,00 som tidligere ble bokført som ubrukte lånemidler ble ikke tilbakeført. Da vedtatte 

låneopptak ikke ble gjennomført skulle hele det opprinnelige beløpet som tidligere ble 

forskuddsbehandlet og ført som ubrukte lånemidler blitt tilbakeført i sin helhet.  

 



At forskuttert bruk av lån som ikke ble tatt opp ikke ble tilbakeført medførte et misforhold 

mellom kapitalkonto og balansen. 

 

Alternativt ville det vært riktig om en hadde gjennomført de vedtatte låneopptak i 2006. 

 

Resultat av feilen: 

1. At en har forskuttert bruk av vedtatte låneopptak og lånet ikke ble tatt opp har bare 

medført at kommunen har brukt egne midler til finansiering av prosjektene som vedtatte 

låneopptak var ment for.  

 

2. Den positive siden ved denne feilen er at feilen ikke har hatt noe negativ resultat effekt 

for kommunen. Tvert i mot har den gitt positive effekter ved at Nesseby kommune slapp 

lånerentekostnader siden vedtakstidspunktet. Sammenligner en lånerenten og 

innskuddsrenten fra første vedtak (2001) til og med i dag, ser man at differansen har vært 

en besparelse/inntjening. 

 

3. Den uheldige siden av feilen er at den har skapt brudd på kretsløpet (sammenhengene) i 

kommuneregnskapet.  Dette bruddet gjør at avstemming av kommuneregnskapet fra 

2006 til og med 2013 ikke går opp (oppstår differanse). Dermed viser 

kommuneregnskapet et avvik på kr 11 075 256,08 hvert år ved avstemming av:  

1) Brudd på kretsløp 1, altså, sammenhengen mellom differansen mellom ekstern 

anvendelse og ekstern anskaffelse av midler på den ene siden, og endring i 

arbeidskapital på den andre, korrigert for endring i ubrukte lånemidler: 

Omløpsmidler, kortsiktig gjeld, og ubrukte lånemidler.  

2) Brudd på kretsløp 3. Altså, det interne kretsløpet i balansen om at endringer i sum 

anleggsmidler og sum endringer i langsiktig gjeld skal stemme med endringer på 

kapitalkonto, korrigert for endringer i ubrukte lånemidler: Kapitalkonto mot balansen 

(anleggsmidler, langsiktig gjeld og ubrukte lånemidler). 

 

4. Innholdet i banken er riktig, men balansen viser ikke riktig bilde (virkeligheten). 

Memoriakonto for ubrukte lånemidler er penger som er en del av innholdet i banken. På 

grunn av at kommunen tidligere har brukt penger som bruk av lån for lån som den ikke 

tok opp, har en mindre penger i banken enn det memoriakonto for ubrukte lånemidler 

viser. Dette skaper en risiko for at kommunen ved bruk av ubrukte lånemidler risikerer å 

ha for lite penger i banken uten at en på forhånd er klar over dette. Kommunen har ikke 

så mye penger i banken til deler av ubrukte lånemidler, tilsvarende kr 11 075 256,08.  

 

Dette punktet, altså punkt 4 er det viktigste i hele saken og som løsningen kommer til å 

dreie seg om. 

 

 

Løsningen for å rette opp balansen: 

Administrasjonen har gått gjennom regnskapet for å finne ut hvordan feilen kan rettes 

opp. Løsningen er at memoriakonto for ubrukte lånemidler må reduseres med  

kr 11 075 256,08 for å gjenskape balanse i regnskapet. Motpost som anbefales brukt, for 

at dette skal gå riktig for seg er omdisponering av bundne og ubundne investeringsfond. 



Der er det midler som kommunen kan omdisponere som er til finansiering av 

investeringsregnskapet. 

 

Administrasjonen har lagt fram løsningen for kommunerevisjon og fått denne godkjent. 

Denne korrespondansen er lagt ved saken. 

Denne løsningen gjør at ingen prosjekter som skal gjennomføres mister finansiering. 

Samtidig som regnskapet kommer i balanse. Samtidig som kapitalkonto vil stemme i 

forhold til balansen (anleggsmidler, langsiktig gjeld og ubrukte lånemidler). 

 

Det foreslås at følgende memoriakonti (nedenfor) justeres ned for at kommunens 

memoriakonti gjenspeiler det riktige beløp som kommunen har i ubrukte lånemidler. 

Kontoene er valgt fordi prosjektene disse midler skulle finansiere er ferdig fullførte, 

bortsett fra finansiering på konto 291001039. Samtidig som disse lånemidlene bør anses 

som erstatning for bruk av lån for lån som ikke ble tatt opp. 

 

Konto         Beløp 

2910001016 Tilbygg/ombygging kontordel VSM.   kr      

956 003,49 

2910001017 K-sak 20/12 lånemidler bet. Tilbake.   kr   2 510 789,89 

2910001024 VSM kontor, mat r. rom, verksted.   kr   1 959 171,00 

2910001034  2011 Utvidelse av Kløvnes alm. Kai P437.  kr      616 299,39 

2910001038 2012 Tilb. bet. 3’ 6, Fiskemottak Kløvnes, oppr 12. kr   3 600 000,00 

2910001039 2012 Oppv.s. P403 BT1 merbruk FS76/12.  kr   1 432 992,31 

Sum (justering av memoriakonto)     kr 11 075 256,08 

 

 

 

Administrasjonen foreslår konto 2910001039 får overført kr 1 432 992,31.  Dette beløpet 

kan hentes ved at konto 2530801901 brukes i sin helhet. Samtidig som det resterende 

hentes fra konto 2550801604. Finansiering av dette prosjektet vil da være i orden.  

 

Konto         Beløp 

2530801901  Ekstraordinære avdrag.    kr    311 079,54 

2550801604  Oppr 2003 KBvv, pr. nr. 604, tilb. Av lån.  Kr 1 141 065,68 

 
Vurderinger  

Konklusjon: 

Ved å gjennomføre dette retter man opp feilen i kommuneregnskapet. Regnskapet 

kommer igjen i balanse, samtidig som sammenhengene blir igjen riktige. Ubrukte 

lånemidler blir da riktig i forhold til det som er reelt. 

 

 

 

Mulige alternative løsninger og konsekvenser 
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Årsregnskap og årsberetning 2013 

Administrasjonens innstilling 

Fremlagt regnskap vedtas som årsregnskap 2013 for Nesseby kommune. 

Fremlagt årsberetningen for 2013 vedtas. 

Driftsregnskapet for 2013 viser regnskapsmessig i balanse. 

Investeringsregnskapet for 2013 viser udekket (et merforbruk) på kr 1 444 318,40. 

 

Regnskapsmessig merforbruk fra investering, kr 1 444 318,40, skyldes: 

Merforbruk på prosjekt 403 «Oppvekstsenter 2010-» (byggetrinn 1) samt 

Merforbruk på prosjekt 407 «Avlastningsbolig 2011-2012» 

 
 

 

Bakgrunn for saken 

Kommunen skal for hvert år utarbeide årsregnskap og årsberetning. (kommuneloven § 48, 1. 

punktum) 

 

Kommunestyret vedtar selv årsregnskapet. Vedtaket treffes på grunnlag av innstilling fra 



formannskapet. Vedtaket må angi disponering av regnskapmessig overskudd eller dekning av 

regnskapsmessig underskudd. (kommuneloven § 48, 3. punktum) 

 

I følge regnskapsforskriftene § 10 skal årsregnskap og årsberetningen vedtas av kommunestyret 

seks måneder etter regnskapsårets slutt. 

 

Revisor skal for hvert regnskapsår avgi revisjonsberetning til kommunestyret ... 

Revisor skal senest en måned etter at regnskapet er avlagt oversende kopi av 

revisjonsberetningen til formannskapet … samt kontrollutvalget. 

Kontrollutvalget skal avgi uttalelse om årsregnskapet til kommunestyret … før årsregnskapet 

vedtas. Kopi av denne uttalelsen skal være formannskapet … i hende før dette organet avgir 

innstilling om årsregnskapet til kommunestyret … 

Årsberetningen skal foreligge til behandling i kommunestyret … samtidig med at årsregnskapet 

skal behandles. 

 

Årsregnskapet ble levert revisjonen 31.03.14 og viser regnskapsmessig balanse i drift. 

Investeringsregnskapet for 2013 viser udekket (et merforbruk) på kr 1 444 318,40. 

Regnskapsmessig merforbruk skyldes merforbruk på prosjekene 403 «Oppvekstsenter 2010-» 

(byggetrinn 1) og prosjekt 407 «Avlastningsbolig 2011-2012» 

 

 

Vurderinger 

Det vises til årsregnskap og årsberetningen 

Mulige alternative løsninger og konsekvenser 

Ikke vurdert som aktuelt 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Stian Lindgård        Ibrahima Mboob 

Rådmann         Økonomisjef 
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1 Rådmannens kommentarer 

Årsregnskapet for 2013 er gjort opp med et netto driftsresultat på kr. 3 501 708,18,-. Dette er et godt resultat.  Dette utgjør 

et netto driftsresultat på 2,88 %. Netto driftsresultat bør ligge over 3 % for å sikre kommunen økonomisk handlefrihet.  

 

Driftsåret 2013 viser at Nesseby kommune har utfordringer å jobbe med hos noen virksomheter. Pleie og omsorg, og plan 

og utvikling hadde stort merforbruk i 2013. Det settes i verk tiltak for å redusere overforbruket i disse virksomhetene. 

Øvrige virksomheter hadde stort sett mindreforbruk i forhold til budsjett. 

 

I 2013 ble det gjennomført en del effektiviseringstiltak og rasjonalisering av driften. Stab, og plan og utvikling ble slått 

sammen.  Servicekontoret ble flyttet til Rådhuset. Det ble opprettet en flyktningstjeneste for mottak og bosetting av 

flyktninger.  

 

Kommunes langsiktige lånegjeld er på kr. 134,6 mill. Kommunens lånegjeld har økt kraftig de siste 6 årene.  Kommunes 

høye lånegjeld er en trussel mot kommunes framtidige handlefrihet. En framtidig renteøkning vil gi langt mindre midler til 

kommunens ordinære drift. Store byggeprosjekter pågår fortsatt og det er investeringer for framtida. Kommunen bør se på 

hvilken finansieringsstrategi den skal ha i fremtiden for å ivareta dens handlefrihet.  

 

Folketallet har økt betydelig fra 2012 til 2013. Nesseby kommune har i noen år gjennomført effektive tiltak for både å øke 

folketallet. Blant annet kan gjeninnføring av gratis barnehage, rimelig SFO, subsidierte kommunale avgifter og gratis 

boligtomter nevnes. 

 

Tjenestetilbudet til innbyggerne er gjennomgående godt.  

 

Kommunes arbeid med å oppnå et godt omdømme har lykkes godt. 

 

Det totale sykefraværet for 2012 var 13,87 %, i 2013 har det gått ned til 12,96 %.  Målet om at det totale sykefraværet i 

kommunen skal være under 7 % er langt i fra oppfylt. Det jobbes kontinuerlig med tiltak for reduksjon av sykefravær. 

 

Nesseby kommune må i tiden framover fortsette å jobbe med tiltak for å få kostnadene ned. I praksis betyr dette fortsatt 

fokus på effektiv og rasjonell drift. 

 

Virksomhetene har jobbet godt for å bidra til at målene satt av kommunestyret i kommuneplanens samfunnsdel nås.  

 

 

For nærmere detaljer vises til virksomhetenes beskrivelse av måloppnåelse. 

 

For ytterligere kommentarer til drift og investeringer vises det til respektive planområders egne avsnitt i årsmeldingen. 

 

Varangerbotn den 08.05.2014 

 

 

Stian Lindgård 

Rådmann 
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 Likestilling og etisk standard  
  

Den faktiske tilstanden når det gjelder likestilling i Nesseby kommune:  
Det er ansatt flere kvinner enn menn i Nesseby kommune. 

 

Da lønnen hovedsakelig fastsettes gjennom sentrale forhandlinger ut i fra utdanning, ansiennitet og type jobb er 

det ingen kjønnsmessige lønnsforskjeller i kommunen. Kvinner og menn har samme lønn der ansiennitet, 

stilling og utdanning er den samme.  

 

I de ulike lønnskapitlene der det er lokal lønnsfastsetting er det heller ingen kjønnsmessige lønnsforskjeller å 

sette fingeren på. Nesseby kommune har flere kvinnelige ledere enn mannlige ledere.  

 

Det er det siste året ikke iverksatt eller planlagt tiltak for å fremme likestilling og for å forhindre 

forskjellsbehandling mellom kjønnene.  
 

 

Tiltak for å sikre en etisk standard.  
Nesseby kommune har etiske retningslinjer som gjelder folkevalgte og arbeidstakere. I tillegg er det laget en 

arbeidsgiverpolitisk plattform med forventninger til arbeidstakerne og kommunens ledere. De etiske 

Retningslinjene og arbeidsgiverplattformen gir et godt grunnlag for arbeid og bevisstgjøring om etiske 

problemstillinger. 

 

Kommunen er i ferd med å innføre et elektronisk system for internkontroll og kvalitetssikring som også vil bidra 

til å sette dette ytterligere på dagsorden.   
 

 

 

2 Forklaringer på viktige økonomiske størrelse: 

Regnskapets oppbygning 

Investeringsregnskap (- budsjett)  
viser kommunens investeringer med finansiering, formidlingslån, og ekstraordinære transaksjoner mm. 

Driftsregnskap (- budsjett) 
Viser den ordinære drifta. Herunder intern- og ekstern tjenesteyting, skatter, rammetilskudd og betjening av 

gjeld. 

Balanseregnskap 
Viser kommunens eiendeler fordelt på omløpsmidler og anleggsmidler. Balanseregnskapet viser også hvordan 

eiendelene er finansiert; kortsiktig gjeld, langsiktig gjeld og egenkapital. 

Regnskapsmessige begrep 
For øvrig er følgende regnskapsmessige begrep verdt å merke seg: 

Brutto driftsresultat 
er lik eksterne driftsinntekter fratrukket eksterne driftsutgifter og avskrivninger. Viser hvor mye vi har til å 

betjene lånegjeld – betale renter og avdrag – og til netto driftsresultat. Kommunens brutto driftsresultat i 2013 er 

på kr 2 195 514,95. 

Netto driftsresultat 
er lik brutto driftsresultat tillagt netto eksterne finanstransaksjoner og motpost avskrivninger. Viser hvor mye vi 

har til å finansiere tiltak i investeringsregnskapet og til å avsette til senere år. I 2013 er netto driftsresultat på  

kr 3 501 708,80. Nett driftsresultat utgjør 2,88 % av driftsinntektene. 

Avsetning til fond 
Hvilke type fond det skal avsettes til avhenger av om det er avsetninger fra driftsregnskapet eller investerings-

regnskapet, og om det er bundne (eksternt øremerkede) midler eller ikke. 
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Fra driftsregnskapet kan det settes av til 

disposisjonsfond eller bundet driftsfond. Disposisjonsfond kan benyttes til drift og til investeringer. Midlene kan 

omdisponeres av kommunestyret. Midler satt av til bundne driftsfond, kan kun benyttes til formål som de er 

avsatt til.  

 

Fra investeringsregnskapet kan det settes av til ubundet kapitalfond eller bundne kapitalfond. Midler satt av til 

ubundne kapitalfond kan benyttes til et hvilket som helst investeringstiltak. Midlene kan omdisponeres til andre 

investeringstiltak av kommunestyret. Midler satt av til bundne kapitalfond, kan kun benyttes til gitte invester-

ingstiltak.  

Fondene er en del av egenkapitalen. 

 

Regnskapsmessig mindreforbruk eller regnskapsmessig merforbruk 
er den del av netto driftsresultat som etter budsjetterte og pålagte avsetninger, bruk av avsetninger og over-

føringer til investeringsregnskapet, fortsatt står ubenyttet eller u-inndekket. Populært kalt over- og underskudd. 

Arbeidskapital 
Omløpsmidler minus kortsiktig gjeld. Det som er igjen av likvide midler når all kortsiktig gjeld er betalt. 

Arbeidskapitalen beskriver likviditeten på svært kort sikt. 

Endringer i arbeidskapitalen fremkommer som anskaffelse minus anvendelse av midler korrigert for endring i 

ubrukte lånemidler. Denne beregningen er en vesentlig kontroll av kommunenes regnskap og fremgår derfor av 

en egen note til regnskapet. 

 

2.1 Investeringsregnskapet 

Utgifter 
Regnskapet for 2013 viser at Nesseby kommune har brukt 29 mill til investeringstiltak mot budsjetterte 24,4 

mill.  

Av dette er 18,7 mill. finansiert med lån, 3,3 mill er overført fra drift og 3,9 mill. er fra tidligere års avsetninger. 

Regnskapsmessig resultat er et udekket på 1,45 mill. 

Det vises for øvrig til oppsett over prosjektregnskap i årsregnskapet for 2013. 

 

2.2 Driftsregnskapet 

Netto driftsresultat 

 

Måloppnåelse 
Årsregnskapet viser et positivt netto driftsresultat på 3,5 millioner. Det var budsjettert med et netto driftsresultat 

på kr 1 246 652 i 2013. Sum driftsinntekter utgjør kr 121 764 290,65. 

Kommunen har ikke regnskapsmessig merforbruk fra tidligere år som må dekkes inn. 

 

Tallmessige oversikt over virksomhetene 
Følgende tabell viser avvikene på de forskjellige virksomhetene (tall i hele tusen. - er mindreforbruk): 

Hovedansvar 
Regnskap 
2012 

Reg. budsjett 
2013 

Regnskap 
2013 

Merforbruk + 
mindreforbr. - 

Samlet resultat 0 0 0 0 

20 Politisk virksomhet 1 188 662 1 508 608 1 188 501 -320 107 

21 Rådmann, stab og felles 5 577 052 5 550 896 5 963 820 412 924 

22 økonomiavdelingen 3 076 621 3 416 285 3 446 195 29 910 

23 Kontrollutv. og revisjon 394 337 441 454 480 610 39 156 
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24 Plan og utvikling.  9 170 425 8 646 161 10 104 825 1 458 664 

25 Oppvekstsenteret 13 181 824 13 620 566 14 371 464 750 898 

30 NAV 1 142 761 1 362 337 1 358 877 -3 460 

31 Hjelpetjenesten 7 137 209 8 399 762 8 134 315 -265 447 

33 Pleie og omsorg 17 769 061 15 949 754 21 426 392 5 476 638 

34 Kommunehelsetjenesten 4 648 071 3 457 186 1 922 346 -1 534 840 

36 Varanger samisk museum (støtte til-) 844 086 862 750 862 750 0 

40 Tilleggsbevilgninger og lønnspott 1 377 118 2 115 378 959 434 -1 155 944 

90 Skatt, rammetilsk. og felles finans -65 507 228 -65 331 137 -70 219 529 -4 888 392 

Vesentlige avvik på de enkelte ansvarsområder vil bli redegjort for under de respektive virksomhetene. 

 

2.3 Balansen 

Omløpsmidler 
 

Mest likvide midler 
Kommunens betalingsmidler (kasse og bank), utgjorde ved årets slutt kr 29 637 004,09. 

 

Kortsiktige fordringer 
Kommunens kortsiktige fordring utgjorde ved utgangen av året kr 13 268 436,07 en økning på ca kr 6,6 mill. fra 

året før. Økningen skyldes store inntekter som er ført i 2013, men som har forfall i 2014 

Anleggsmidler 
Anleggsmidlene (utlån, aksjer, andeler, maskiner og utstyr samt faste eiendommer) utgjorde ved årets slutt 

kr 378 282 752,51. Av dette er kr 138 878 325,- pensjonsmidler som skal gå til å dekke pensjonsforpliktelser i 

fremtiden. Kommunens investeringer er aktivert i sin helhet. Ordinær avskriving er foretatt for kommunens 

bokførte eiendeler ihht. gjeldende retningslinjer. 

Kortsiktig gjeld 
Kommunens kortsiktige gjeld ved årsskiftet utgjorde kr 13 625 469,29. Kortsiktige gjeld har gått ned med kr 3,8 mill fra 

året før.  

 

Langsiktig gjeld 
Kommunens langsiktige gjeld var på kr 297 179 963,78 pr. 31.12. Av dette er kr 162 559 211,- pensjonsfor-

pliktelser. Lånegjelden er ved utgangen av året er kr 134 620 752,78, en nedgang  på kr 4 904 498,- fra året før.  

Vurderinger 
Den langsiktige lånegjelden pr. 31.12. er bokført med 134,6 millioner kroner.  

3/4 av lånegjelden har bundet rente. Dette er for å sikre forutsigbarhet med hensyn til kommunes drift. Til tross 

for gunstige låneopptak, vil kommunens høye lånegjeld være en trussel mot kommunens fremtidige handle-

frihet.  

Kommunens bokførte egenkapital: 
Kommunens bokførte egenkapital fordeler seg på fire hovedgrupper i balansen, disse er: 

 Fonds 

 Regnskapsmessig mindreforbruk 

 Endring i regnskapsprinsipp 

 Kapitalkonto 

 

Fonds er i regnskapet for 2013 bokført med kr 30 654 088,10. 

For nærmere detaljer, se oversikt over balansen. 
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2.4 Likviditet 

Likviditet er evnen til å overholde sine betalingsforpliktelser; «nok penger til å betale regninger».  

Arbeidskapitalen sier noe om kommunens likviditet. Arbeidskapitalen er omløpsmidler minus kortsiktig gjeld. 

Endringer i arbeidskapitalen 
Utviklingen av kommunens arbeidskapital de siste årene er vist i tabellen nedenfor. 

  2009 2010 2011 2012 2013 

Arbeidskapital    39 323 344   41 770 499     47 524 703     52 668 113     33 467 546  

Arb.kapitalens driftsdel      7 759 665       7 940 962     10 376 078     13 585 870      8 963 655 

 

Vurderinger 
Arbeidskapitalen er falt med 19,2 millioner fra året før. Det mest bekymringsfulle er at en vesentlig del av dette 

skyldes at driftskostnadene, særlig lønn, er økt med over 7 millioner fra året før, uten en tilsvarende økning i 

inntekter. Resten av nedgangen skyldes at en ennå ikke har tatt opp lån for 2013 men midlertidig har belastet 

likviditeten med utgiftene knyttet til investeringene i 2013. Dette vil rette seg opp når vi tar opp lånene knyttet 

til investeringer 2013. Arbeidskapitalens driftsdel – arbeidskapitalen fratrukket ubrukte lånemidler og bundne 

fond – faller med 4,6 millioner. 

Kommunens plassering av likvide midler  

Alle kommunens likvide midler er plassert i vår hovedbank. Unntaket er 151 tusen kroner som er plassert i 

statsobligasjonsfond.  

 

2.5 Finansforvaltning 

Sammendrag låneportefølje 

Kommunens lån til investeringer.  
Lån til videre utlån holdt utenfor. 

Alle lånene er tatt opp i Kommunalbanken eller KLP Kommunekreditt. Henholdsvis 109,3 millioner kroner i KLP 

Kommunekreditt og 12,1 millioner kroner i Kommunalbanken. Kr 92 543 134 eller 76 % av lånene har fast rente.  

 

Sammendrag låneportefølje Restgjeld i fjor 31.12. Restgjeld i år 31.12.  (%) 

Fast rente 93 906 675  92 543 134   76  

Flytende rente 34 753 479  28 769 391   24  

 TOTALT 128 660 154  121 339 525   100  

 

Kommentar:  

Vedtatte låneopptak gjennom året, til investeringer, til sammen kr 8 550 000 var ikke tatt opp ved årsskiftet. 

Lånegjelden vil øke tilsvarende når lånet tas opp. 

 

Lånefinansierings dekningsgrad 
Viser hvor stor del av investeringene som er finansiert med bruk av lån. (beløp er tusen) 

  2009 2010 2011 2012 2013 

Prosentvis dekning med lån 81 % 73 % 83 % 73 % 52 % 

Bokført bruk av lånemidler 14 714 14 323 35 329 22 512 18 723 

Sum finansieringsbehov 18 103 19 489 42 790 30 645 35 916 

 

Kommentar:  

Lånedekningsgraden har variert en del de senere år. For 2013 er den på 52 %, det anbefalte er at den ikke 

overstiger 50 %, så vi ligger fortsatt for høyt.  
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Lånegjeld per innbygger 
Viser hvor stor del av langsiktig lånegjeld er pr. innbygger: 

  2009 2010 2011 2012 2013 

Lånegjeld (i tusen) 78 379 88 465 121 405 139 525 134 621 

Innbyggertall 875 884 901 905 919 

Lånegj. pr. innbygger 89 576 100 074 134 745 154 171 146 486 

 

 

Kommentarer: 
Kommunenes langsiktige gjeld øker betydelig, og som tidligere nevnt kan den utgjøre en reell trussel mot 

kommunens handlefrihet. På fem år er kommunens lånegjeld bortimot doblet de siste årene. Gjelden vil øke når 

lånet til investeringene i 2013 tas opp. 

 

Kommunens lån til videre utlån  
Kommunen låner penger fra husbanken som så lånes videre til huseiere, husbyggere eller huskjøpere gjennom blant annet 

ordningen med startlån. Vi har lån i husbanken på 13,3 millioner kroner tatt opp til videre utlån.  
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3 Kommunens målsettinger og måloppnåelse 

I økonomiplanen for 2012 -2015 vedtok kommunestyret overordnet mål for planperioden. Disse målene er 

retningsgivende for driften i virksomhetene. Økonomiplanen forutsatte videre at virksomhetslederne skulle 

rapportere hva virksomhetene hadde bidratt med for å nå hovedmålene.  

4.1 Overordnet mål – innledende beskrivelse 

Nesseby kommune skal være en attraktiv kommune å etablere seg i og bo i.  

 

Vi ønsker å bli flere. Kommunen skal aktivt legge til rette for og stimulere til etablering av flere arbeidsplasser.   

 

Nesseby kommune som leverandør av viktige tjenester til befolkningen, skal levere tjenester som er tospråklige, holder 

forventet kvalitet og leveres med god serviceinnstilling.  

 

4.2 Overordnet mål  

For å kunne nå det overordnede mål for Nesseby kommune, må virksomheter i kommunen rette sin drift på følgende 

overordnede mål l i kommende planperiode: 

 Nesseby kommune skal ha positiv befolkningsutvikling. 

 Nesseby kommune skal legge til rette for næringsutvikling. 

 Nesseby kommune skal legge til rette for etablering av  

kvinnearbeidsplasser og gi ungdom tilbud om arbeid. 

 Nesseby kommune skal være et trygt samfunn for barn å vokse opp i. 

 Nesseby kommune har som mål å styrke samisk språk og sjøsamisk kultur og identitet. 

 Service i all kommunal tjenesteyting skal være prioritert en oppgave for alle som har sitt virke i Nesseby 

kommune. 

 Nesseby kommune skal ha økonomisk handlefrihet. 

 Våre tjenester til innbyggere skal leveres med tilstrekkelig innhold. 

  Organisasjonen i Nesseby kommune skal bli skal bli i stand til å imøtekomme en hver utfordring som krever 

effektivisering og omstilling. 

 Nesseby kommune skal være en aktiv pådriver for samarbeid over kommunegrensene. 
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4.3 Årsberetning fra virksomhetene 2013: 

 

 

Årsberetning virksomhet stab  
 

malversjon 1302 

 
Hva rapporteres 

 
Virksomhetsleders rapportering 

 
Vurdering 

 
Endring 

Kort beskrivelse av 
virksomheten 

Rådmannens stab har ansvar for politisk møtebehandling, IT tjenester, post og arkiv, og tjenester 
opp mot virksomhetene innenfor områder som organisasjonsutvikling, personalrådgivning, 
kvalitetsarbeid og lignende.  Staben har også ansvar det overordnede skolefaglige arbeidet i 
kommunen, for studiesenteret, vurdering av søkere om startlån. Staben administrerer arbeid i 
forkant og etter kommune- og stortingsvalg, arbeidsmiljøutvalg, administrasjonsutvalg, 
tilsettingsutvalg, lønnsforhandlinger, sykefraværsarbeid, samarbeid med de tillitsvalgte.  
 

 

 

Måloppnåelse i forhold til 
egne hovedmål 
 

Staben har satt opp flere hovelmål og er innrettet i forhold til å yte bedre tjenester til stabens 
brukere.  Service, kvalitet, informasjon og effektivitet. Staben har ansvar for en rekke 
sektorovergripende oppgaver og har hatt som mål å bedre tjenestene til våre brukere, blant annet 
bli bedre på informasjon og servicesiden.   
 
Virksomhetsleder vurderer at tjenestekvaliteten til tross for at medarbeiderne er 
samvittighetsfulle og dyktige er noe redusert. Arbeidsmengde, arbeidspress og antall 
medarbeidere å fordele oppgavene påvirker resultatet.  
 
(Vurdert med utgangspunkt i tilbakemeldinger fra samarbeidspartnere som tillitsvalgte, 
virksomhetsledere, politikere og medarbeidere og selvrefleksjon.) 
 

 

 

 

Måloppnåelse i forhold til 
statlige mål/ krav reformer, 
mål i vedtatte kommunale 
planer, politiske vedtak e.l. 

Måloppnåelse.  Men stadige krav og forventninger om rapporteringer, internkontroll med videre 
gjør oppgaven svært krevende, og mye kvalitetsarbeid bærer preg av brannslukning.  

 

 

 

Bidrag til oppnåelse av 
kommunes overordnede 
mål 

En stabstjeneste som driftes effektivt bidrar til at politikere, rådmannen og virksomheter får en 
enklere hverdag og kan jobbe for å realisere kommunes overordnede mål.  
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Økonomisk mer eller mindre 
forbruk i forhold til budsjett 
 

Jf. Antagelse i tertialrapport 2013 ble det et merforbruk i 2013 
 
Virksomheten fikk et samlet merforbruk/ på kr 412 924 
 
Avviket skyldes i hovedsak at :  
 
Kr 597 190 av budsjetterte språkpenger ble ikke overført til Stab som forutsatt i budsjettet.  
I tillegg ble det overført kr 141 484 mindre fra Pasvik kraft enn budsjettert.  
 
Med språkpengene ville budsjettet vært i balanse.  I og med at dette er inntekter Staben skal ha er 
det ikke gjort tiltak annet enn å oppfordre utbetalende enhet om å overføre dette.  
 
Følgende tiltak ble også vurdert iverksatt for å redusere kostnader:  
 
 
Nesseby kommune har skiftet bedriftshelsetjeneste i Sør Varanger bedriftshelsetjeneste.  Effekt av 
dette i form av billigere tjeneste vil først gjøre seg gjeldende fra 2015 på grunn av bindingstid til 
Vadsø bedriftshelsetjeneste.  
 
Flytte ansvaret og kostnadene for Studiesenteret til annen virksomhet, både med henblikk på 
tilbud og kompetanse.   
 
Avslutte Abonnementer som Gyldendal Rettsdata aviser og lignende.   
 
Overlate kostnadene ved hovedtillitsvalgte til den enkelte virksomhet der de er ansatt. Ikke slik det 
var i 2013 der Stav dekket disse omkostningene.  
 

 

 

 

Tjenesteproduksjon (avvik, 
endringer utfordringer m.m.) 
 

Oppgaveomfanget i Staben er svært omfattende. Disse utfordringene ser jeg fremover: 
 
Utfordringer: 

1. Studiesenteret. – underbudsjettert - mangler personalressurser til å ivareta tjenesten med 
ønsket kvalitet.  

2. Personalarbeid. Det er mange løpende daglige oppgaver som å besvare henvendelser, og 
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bistå i enkeltsaker.  Det blir mindre tid til viktig utviklingsarbeid. – Kompetanseheving, 
internkontroll, sykefraværsarbeid, opplæringsplaner. Kurs og internopplæring av 
medarbeidere.  

3. Stab er den eneste virksomhet uten en dedikert sekretærfunksjon. (Møtesekretær er noe 
annet) Rutinearbeid i forbindelse med personalhåndtering utføres av virksomhetsleder. – 
Ønske: Egen sekretærfunksjon eller lignende i Stab.  

4. Husbank og lånesøknader. Oppgave som bør delegeres vekk fra Stab og involvere 
hjelpetjenesten/økonomiavdelingen som bør være mer kvalifisert til å vurdere 
lånesøknader. 

5. Nytt økonomisystem – Vil kreve ressurser fra stab for den del som omhandler 
personalfunksjonen.  

6. Kvalitetslosen – Innføring av nytt program for internkontroll høsten 2013.  Opplæring kurs 
internt og eksternt påregnes.   

7. Løpende oppgaver har en tendens til spise av tiden satt av til ledelse.  
 

Det hadde vært behov for minst en medarbeider til i Stab, til å ivareta oppgaver innenfor 
personalforvaltning og utviklingsoppgaver generelt.  
Også for å kunne overlappe andre stabsfunksjoner ved sykdom/fravær. 

 
8. Samarbeid med de tillitsvalgte. – Viktig oppgave som bør prioriteres fra høst 2013 -2014.  
9. HMS – Må jobbes mer systematisk med HMS og IA 
10. Opplæring – Må jobbes mer systematisk med opplæring av medarbeidere 
11. Saksbehandling Behov for opplæring generelt og i bruk av Ephorte. 
12. Mer fokus på struktur/orden og mål.  
13. Sykefraværsrapportering, oppfølging og planer tar store ressurser. Må bistå virksomhetene 

med å bli selvhjulpne.  
14. Service og kvalitet må være konstant på dagsorden.  

Nye tiltak/ tilbud Nei  

 

 

 

Status på pågående 
prosjekter 

Flyktningetjenesten ble etablert i kommunen.  Politi etablert på rådhuset.  
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Avsluttede prosjekt  
Omstillingsprosess stillingsbank avsluttes 2013. Ingen mistet jobben som følge av omstillingen.   

 

 

 

Sykefravær (mål under 5 %) Enkeltmedarbeidere har et svært høyt sykefravær som trekker opp fraværsprosenten. Dette følges 
opp med tilrettelegging i den grad det er gjennomførbart.   Rådmannskontoret har 9,45 Prosent og 
pers /ped og arkiv m.v. har 45 prosent. (Det skyldes at flere medarbeidere har hatt 
langtidssykefravær over lang tid)   

 

 

HMS og internkontroll Det jobbes med HMS i den forstand at det er tema på personalmøter og i dialog med den enkelte.  
Sykmeldte følges opp, og det tilrettelegges for sykmeldte ved behov.  

 

 

 

Kompetanseheving i 
virksomheten 
 

Her rapporteres kompetanseheving i virksomheten. Deltagelse på kurs utdanning m.v. 
 
Medarbeiderne i Stab har deltatt under kommunedagene og på noen enkeltkurs gjennom året.   
Virksomhetsleder har deltatt på lederkurs sammen med de andre lederne.   
 
 
 

 

 

 

Ansettelser og oppsigelser 
 

 

 

 

 

Annet relevant 
 

Som virksomhetsleder spises en opp av løpende driftsoppgaver. Det blir mindre tid til planlegging 
og strategisk arbeid noe som er utfordrende med tanke på tjenestekvaliteten. Rammene er svært 
stramme noe jeg opplever som problematisk  
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Årsberetning virksomhet økonomitjenester 
 

 
Hva rapporteres 

 
Virksomhetsleders rapportering 

 
Vurdering 

 
Endring 

Kort bekrivelse av 
virksomheten 

Økonomiavdelingen leverer de fleste av sine tjenester til eller for kommunens egne virksomheter. 
Vi har følgende hovedarbeidsområder: 

 Vi koordinerer og veileder i kommunens budsjett- og økonomiplanprosess,  

 Vi betaler lønn og regninger etter anvisning og fører regnskap for alle virksomheter i 
kommunen. 

 Vi veileder og kontrollerer arbeidsgivere i deres innberetning av lønnstakeres lønn og 
skattetrekk. Vi krever inn skatt og arbeidsgiveravgift for staten, fylket, kommunen og 
trygdevesenet og vi fører regnskap for midlene - skatteregnskapet. 

 Vi utfører kommunens finansforvaltning og likviditetsstyring. 

 Vi koordinerer kommunens innkjøp når det er nødvendig. 

 For kirka(sognet/menighetsrådet) fører vi regnskap, betaler lønn og regninger og veileder.  
 
2013 var siste året med økonomisystemet ERV som vi tok i bruk i 2009. Vi har bruk tid og ressurser 
til å forberede oss på å ta i bruk nytt lønns-, økonomi og personalsystem fra 2014.  
 
Vi har siden februar hatt inne vikar for ansatte som har jobbet med overgangen mellom 
økonomisystemene. Siden august har en økonomistilling vært vakant. 
 
Vi har 4,5 stillinger ved økonomikontoret.  

  

KOSTRA Hoveddelen av vår virksomhet rapporteres på KOSTRA-funksjon til de virksomhetene som mottar 
våre tjenester. 
 
Vi har levert nødvendige KOSTRA-rapporter (regnskap for hele kommunen fordelt på klasse, 
KOSTRA-funksjoner og -arter) til SSB innen fristen. Rapportene er senere oppdatert. 

 

 

 

Måloppnåelse i forhold til 
egne hovedmål 
 

Vårt hovedmål har vært å levere gode tjenester til innbyggerne og kommunens egen organisasjon. 
 
Virksomhetens (økonomiavdelingens) hovedmål er å bidra til økonomisk handlefrihet for Nesseby 
kommunen.  

 Se nærmere beskrivelser under «Bidrag til oppnåelse av kommunes overordnede mål» 
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Måloppnåelse i forhold til 
statlige mål/ krav reformer, 
mål i vedtatte kommunale 
planer, politiske vedtak e.l. 

 Vi har levert nødvendige KOSTRA-rapporter (regnskap for hele kommunen fordelt på KOSTRA-
funksjoner og -arter) til SSB innen fristen. Rapportene er senere oppdatert. 

 

 

 

Bidrag til oppnåelse av 
kommunes overordnede 
mål 

Nesseby kommune skal ha økonomisk handlefrihet.  
Vår oppgave er å bidra til et mest mulig korrekt virkelighetsbilde (økonomiske 
rapporter/regnskaper) og bidra til gode analyser og økonomiske planer (budsjetter). Samt sørge 
for effektive pengestrømmer inn og ut av kommunen.   

 Vi har vært en sentral koordinator i de tunge økonomiske prosessene i kommunen, både innen 
planlegging og rapportering. 

 Ved å levere beslutningsgrunnlag og økonomiske rapporter til politikerne sørger vi for at de får 
riktig beslutningsgrunnlag til økonomistyring og dermed kan opprettholde økonomisk 
handlefrihet for kommunen. 

Nesseby kommune har som mål å styrke samisk språk og sjøsamisk kultur og identitet 

 Vi har ingen samisktalende ved avdelingen, men vi kurser våre ansatte for at vi skal få bedre 
samisk-kompetanse.  

Vi samarbeider over kommunegrensene innen vårt fagfelt: Vi anskaffer og driver/bruker felles 
systemer med andre kommune. Vi forhandler ofte sammen med andre kommuner for å få større 
forhandlingsmakt og bedre resultater.  

 

 

 

Økonomisk mer eller mindre 
forbruk i forhold til budsjett 
 

Ingen vesentlige avvik. Merforbruk på kr 29 910 

 

 

 

Tjenesteproduksjon (avvik, 
endringer utfordringer m.m.) 

Vakante stillinger har medført merarbeid på alle ansatte. Kjempeinnsats fra alle i virksomheten har 
likevel gjort at hjulene har blitt holdt i gang og en har fått startet prosjektet med nytt 
økonomisystem (Xledger).  
 
Ansvaret for økonomistyring i virksomhetene ligger hos virksomhetene selv. Enkelte virksomheter 
melder at de trenger veiledning og støtte i et slik omfang at økonomiavdelingen ikke klarer levere 
tjenester i det omfang som de har behov for. Det bør vurderes om økonomiavdelinga har 
tilstrekkelig bemanning til å levere virksomhetene alle tjenestene de har behov for. 

 

 

 

Nye tiltak/ tilbud Ingen vesentlig i 2013. Jobbet med nytt økonomisystem som innføres fra 2014. 
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Status på pågående 
prosjekter 

Vi stanset i løpet av 2012 innfasingen av det forrige økonomisystemet (ERV). Vi har istedenfor 
opprettet et prosjekt på avvikling av systemet. Fra 31.12.2013 vil det ikke lenger være vårt 
økonomisystem selv om vi ennå vil bruke det til oppslag og årsavslutning en periode etter 
årsskiftet.  
 
Markedet for økonomisystemer til kommunene er preget av få leverandører, få produkter og 
begrenset konkurranse. Vi har gjennom året forberedt overgang til nytt økonomisystem (lønns-, 
økonomi- og personalsystem) - Xledger. Arena som allerede leverer kommunens budsjettsystem er 
leverandør. Systemet er fult ut web-basert. Nesseby sammen med Berlevåg, Båtsfjord og Tana tar 
som de 4 første kommunene i landet, i bruk systemet fra 01.01.2014. Det er tidligere bare brukt av 
private bedrifter.  
 
Prosjektet har krevd og krever fortsatt stor arbeidsinnsats. Systemet skal tilpasses oss og enorme 
mengder data skal flyttes fra det gamle systemet over til det nye. Vi forventer at vi har systemet i 
full drift i løpet av første halvår 2014 selv om det er mye som også etter det må på plass. 
Økonomisk ser prosjektet ut til å holde seg holde seg innenfor rammen gitt av kommunestyret. 

 

 

 

Avsluttede prosjekt    
Sykefravær (mål under 5 %) Samlet sykefravær 2,15 %. Dett er lavere enn i 2012 da vi hadde flere langtidssykemeldinger. 

 
Bekymringsfullt arbeidspress ser ikke ut til å ha gitt utslag i økt sykefravær. 

 

 

 

HMS og internkontroll Det er ikke gjennomført vernerunde.  

 

 

 

Kompetanseheving i 
virksomheten 
 

Høyt arbeidspress gjør det vanskelig å prioritere kompetansevedlikehold/-bygging høyt nok. 
Overgangen til nytt økonomisystem har fått prioritet og kompetansebygging har ikke vært høyt 
nok prioritert. Det er en nedgang kursaktivitetene fra 2012.  
 
Ansatte har vært på kurs og vi har hatt stor nytte av dette. 

 

 

 

Ansettelser og oppsigelser 
 

Vi mistet vår økonomirådgiver i august. En (intern) søker ble tilsatt men har ikke tiltrådt ved 
årsskiftet. Økonomisjefstillingen er lyst ut og ble besatt etter årsskiftet. 
 
Vi har fra mars og ut året hatt inne vikar for ansatte som har jobbet i økonomisystemprosjektene.  
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Årsberetning virksomhet Plan og utvikling 
 

 
Hva rapporteres 

 
Virksomhetsleders rapportering 

 
Vurdering 

 
Endring 

Måloppnåelse i forhold til 
egne hovedmål 
 

Virksomhetene samfunnsutvikling og teknisk ble sammenslått i juni/juli 2012.  Virksomheten 
omfattes av følgende områder: Teknisk drift, vei, vann og avløp, forvaltning av boliger og 
bygninger, brannvern, eiendomsforvaltning, oppmåling og deling, byggesaksbehandling, samt 
planlegging, prosjektering og gjennomføring av bygge- og vannverksprosjekter, nærings- og 
samfunnsutvikling, språkkontor, Isak Saba senteret, kulturkontor, kulturskole, ungdomsklubb, 
servicekontor, folkebibliotek og bibliotekbuss.  
 
 

 

 

 

Måloppnåelse i forhold til 
statlige mål/ krav reformer, 
mål i vedtatte kommunale 
planer, politiske vedtak e.l. 

Arbeidet med nytt boligfelt på Nyborg er lagt på is og utredning av boligfelt på 
Allačohkka/Høgtoppen er intensivert.  Byggetrinn II på oppvekstsenteret er avsluttet og nytt 
byggetrinn III er vedtatt; utvidelse av barnehagene.   Nesseby skole og Karlebotn skole er ”solgt”, 
men ikke overlevert nye eiere, deler av bygningene driftes fortsatt og det påløper derfor fortsatt 
utgifter bl.a. til oppvarming.  Det er foretatt målinger av nye brønner i Nesseby og i Nyelv.  Ny 
vannledning fra Vesterelvneset til Varangerbotn er lagt ned i forbindelse med ny gang- og sykkelsti. 
Det er lagt nytt tak på rådhuset.   
Kløvnes kai er ferdigstilt. 
Gårdskartlegging fullført. 
Avlastningsboligen i Varangerbotn er ferdigstilt. 
Trafikksikkerhetsplan er ikke rullert 
Sentrumsplanlegging er ikke kommet i gang. 
Virksomheten har hatt 1 ingeniør i 2013.  Restanselistene er derfor vanskelig å komme til bunns i. 
 
Landbruksoppgaver kjøpes fra Tana kommune.   Landbruket i kommunen er stort, aktivt og stadig 
voksende.  Tjenesten fungerer tilfredsstillende. 
 
Det har vært forholdsvis lav aktivitet omkring næringsfondene.  
Bolyst prosjektet – skulle etter planen avsluttes i 2013, men er videreført i 2014 etter avtale med 
dep. Grunnen er at der fortsatt er ubrukte midler i prosjektet.   
 
Kulturskolen har fortsatt samme tilbudet som tidligere. Vi klarer foreløpig å opprettholde et tilbud 

 

 

 



Unjàrgga gielda/Nesseby kommune 

 

Årsberetning Nesseby kommune 2013  Side 33av 65 

 

til de som ønsker å lære seg band-instrumenter og har foreløpig ingen ventelister.. 
  
Fritidsklubben har blitt flyttet fra Karlebotn til Asvobygget i Varangerbotn.  Klubben er godt besøkt 
av de yngre brukerne.  Utfordringen ligger i å få ungdom til å komme.  
 
Kulturkontoret: Skileikanlegget vi var som vi søkte om midler for sammen med NIF, er ferdigstilt og 
åpnet.  Vi medvirker til å arrangere de faste arrangementene som UKM, Finnmarksløpet og 
Vuonnamárkanat.  
 
Samisk språk og informasjon har gjennomført samiskkurs i samarbeid med Universitet i Tromsø; 
meget vellykket.  Det utgis infoblad om kommunale nyheter pr år.  Ny hjemmeside for kommunen 
er utarbeidet og etablert. 
   
Isak Saba senteret har gjennomført prosjektene: Stedsnavnprosjekt, Duhkoratta!,  SOMÀ 
Vuonnamárkanat. 2 kurs i koftesøm, kalender 2012 og 3 forskjellige språkkurs.  Samtlige prosjekter 
er eksternt finansiert. 
 
Bibliotekbussen Bibliotektjenester for befolkningen i Tana og Nesseby som ikke kan benytte seg av 
hovedbibliotekets tilbud.  Bussen kjører også i Sør-Varanger, til Neiden tollsted. 
 
Folkebiblioteket: Utlån av bøker, filmer og musikk, etc.  Biblioteket har ønske om å utvide utlån til 
også å gjelde sportsutstyr m.m., men har ikke lokaler som er tilpasset dette. 
 
Servicekontoret: er flyttet fra Varangerbotn til rådhuset.  Ny serviceavdeling skal etableres i 2014. 

Bidrag til oppnåelse av 
kommunes overordnede 
mål 

 

 

 

 

Økonomisk mer eller mindre 
forbruk i forhold til budsjett 
 

Virksomheten har et merforbruk i 2013 
 
På grunn av manglende budsjettregulering de siste årene er det en rekke avvik mellom hva som er 
budsjettert og hva som vises i regnskapet. Det totale merforbruket er likevel på kr 1 458 664,-   
 
Et eksempel: Det er brukt kr 2 214 965 mer i lønn og sosiale utgifter enn budsjettert.   Avviket 
skyldes manglende budsjettregulering av prosjekter. Slike avvik er det flere av i budsjettregnskapet 
og må rettes opp i 2013.  
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Et reelt avvik er kr 787 786  mer på strøm enn budsjettert . Plan og utvikling har dekket 
strømutgiftene for Pleie og omsorg som selv har satt av kr 350 000,-  til strøm. Pleie og omsorg har 
ikke selv utgifter til strøm i 2013 til tross for at det er satt av penger til det i virksomhetens 
budsjett. 
og det er brukt kr 345 399 på Fyringsolje enn budsjettert (Det var ikke avsatt budsjettmidler til 
fyringsolje i 2013) Det alene forklarer kr 1133185 av overskridelsen.  
 
Serviceavtaler relatert til veivedlikehold/brøyting er ikke regulert inn i budsjettet. Av den grunn blir 
det en overskridelse på kr ca 700 000,- på dette området.  
 
 
I tillegg er det en rekke andre avvik i forhold til budsjettet. Inntekter som er økt eller beholdt i 
virksomheten er med og reduserer overforbruket som kunne vært større dersom det ikke var tatt 
med i betraktning.   
 
Virksomheten satt ikke i verk tiltak for å få budsjettet i balanse. En skikkelig gjennomgang av 
budsjettet og regulering vil være nødvendig i 2014 for å sikre nødvendig oversikt. Det vil være et 
omfattende arbeid.  
 

Tjenesteproduksjon (avvik, 
endringer utfordringer m.m) 
 

 

 

 

 

Nye tiltak/ tilbud  

 

 

 

Status på pågående 
prosjekter 

Bolyst – fortsetter i 2014 
Naturarven som verdiskaper fortsett ut 2015  
Bergeby vannverk videreføres i 2014  
Overtakelse av skolene fortsetter i 2014  
Nyelv vannverk ferdigstilles i 2014  
Sammenknytting vannverk Varangerbotn-Nyborg fortsetter  
Revidering av hovedplan vann – ikke startet  
Avløpsstasjon Vesterelvneset – ikke startet 
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Reguleringsplan nytt boligfelt fortsetter i 2014  
Renovering av kjøkken på helsesenteret 
Oppussing av legekontorer – utsatt 
Byggetrinn III oppvekstsenter 2014 
Adresseringsprosjektet – krav om at prosjektet skal være gjennomført i løpet av 2014  
Vuonnamárkanat videreføres som et samarbeid mellom kommunen, VSM og Bolyst 
Språkprosjektene: Duhkoratta, Somá, Kalender, Stedsnavn videreføres 
 
 
 

Avsluttede prosjekt Avlastningsbolig Varangerbotn 
Byggetrinn II Oppvekstsenteret 
Kløvnes kai 
Lekeplass oppvekstsenter 
 

 

 

 

Sykefravær (mål under 5 %) Det er vanskelig å beregne det totale sykefraværet da statistikken fra økonomisystemet baserer 
seg på små stillinger på ulike steder i økonomisystemet som gir tall som ikke stemmer. Det høyeste 
fraværet er på forvaltning drift og vedlikehold av samfunnshuset der en medarbeider er 
langtidssykemeldt. 82,14 % Teknisk administrasjon har lavest fravær med 3. prosent.  
 

 

 

 

HMS og internkontroll  

 

 

 

Kompetanseheving i 
virksomheten 
 

 

 

 

 

Ansettelser og oppsigelser 
 

Ansatt ny ingeniør/brannsjef som tiltrer i 2014 – 
1 vaktmester er blitt pensjonist 
Stillinga i servicekontoret er slått sammen med kulturkonsulentstillinga.  Det samme gjelder for 
klubblederstillinga som også er lagt inn i kulturkonsulentstillinga.   

 

 

Annet relevant 
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Årsberetning virksomhet Unjárgga oahppogáldu/ Nesseby oppvekstsenter 
 

 
Hva rapporteres 

 
Virksomhetsleders rapportering 

 
Vurdering 

 
Endring 

Kort beskrivelse av 
virksomheten 

Barnehagen: 60 barn 
Skolen: 68 elever 
SFO:  
 
Višuvdna/ Visjon: Mii oahppat, loaktit bures ja  atnit guhtet guimmiideamet árvvus”/ Vi lærer, vi 
trives, vi har respekt for hverandre. 
 
Cealkka/ Slagord: ”Mii leat Unjárgga boahtteáigi”/ Vi er Nessebys framtid. 
 
Nesseby oppvekstsenter jobber med PALS – Positiv Adferd, støttende Læringsmiljø og 
Samhandling. Prosjektet har vart i 3 år, og siste prosjektår var 2012.  PALS er innført for ansatte, 
elever og foreldre. Alle lærerne og elevene er involvert i PALS – arbeidet. Oppvekstsenteret har 
eget PALS – team som har ansvar for å videreutvikling. Foreldrene informeres på felles 
foreldremøter. Intern informasjon på faste møter med alle ansatte.  
 

  

Måloppnåelse i forhold til 
egne hovedmål 
 

Nesseby oppvekstsenterets satsingsområder:  
 
1. Tilpasset opplæring i skolen: 
- Skolen jobber med tydelige læringsmål. 
- Bruk av resultater i kartleggingsprøver og nasjonale prøver. 
- Lage system for bruk av resultater i barnehage og skole. 
 
Barnehagen jobber med fagområdene i rammeplanen. 
 
2. Underveisvurdering og veiledning 
Bevisstgjøring av underveisvurdering og veiledning til barna/ begrepsavklaring. 
 
3. Forvaltning av stabens kunnskap  

Kollegastøtte. Ressurspersoner på ulike fagområder. 
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Måloppnåelse i forhold til 
statlige mål/ krav reformer, 
mål i vedtatte kommunale 
planer, politiske vedtak e.l. 

Statlige mål: 
 Alle elevar i grunnskolar og vidaregåande skolar har rett til eit godt fysisk og psykososialt 

miljø som fremjar helse, trivsel og læring.  
Kommentar: Nesseby oppvekstsenter jobber kontinuerlig med elevenes trivsel og læring. PALS er 
en av virkemidlene som adferdsforebyggende verktøy. 
 
Statlig mål: 

 Frå og med 8. årstrinnet skal alt fråvær førast på vitnemålet. Fråvær skal førast i dagar og 
enkelttimar.  

Kommentar: Nesseby oppvekstsenter har system for føring av fravær. Reglene for fravær er blitt 
strengere,  og dette er et tiltak fra regjeringa for å få ned frafallet på videregående skole. 
 
Statlige mål: 

 ”Ny Giv”   
Kommentar: Nesseby oppvekstsenter har innført ”Ny giv”. Det vil si at hovedlærer i norsk og 
matematikk på ungdomstrinnet har fått opplæring i individuell tilpasning for enkeltelever. Målet 
med ”Ny giv” er å minske frafallet på videregående skole.  
 

 

 

 

Bidrag til oppnåelse av 
kommunes overordnede 
mål 

1.1 Mål: Nesseby kommune skal være et godt og trygt samfunn å vokse opp i der samisk 

språk og kultur står sterkt 

Kommentar: Elevene på Oppvekstsenteret deltar i planleggingen til Vuonnamarkan.  
6.februar og 17.mai feires, Barnas kulturkveld, samiske symboler og skilting på samisk og norsk, 
utsmykking: samiske symboler, både ute og inne. Det skal synes utenfor at det er en samisk skole.  
Oahppogàldu deltar med produkter til barne-/ elevutstillinga på VSM hver vår. 

 

1.2 Mål: Nesseby oppvekstsenter skal ha forankring i lokalsamfunnet 
Kommentar: Oppvekstsenteret samarbeider med det lokale primærnæringer.  

 

 

 

Økonomisk mer eller mindre 
forbruk i forhold til budsjett 
 

Nesseby oppvekstsenter fikk et samlet merforbruk på kr 750 898 i fht bevilget ramme. 
 
Avviket skyldes:  
Nedgang i elevtallet, redusert refusjon fra staten. 
Økt spesialundervisning/ igangsatt finsk undervisning/ morsmålsundervisning. 
Utgifter til drift av PALS. 
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Økte utgifter til drift og vedlikehold av teknisk utstyr. 

Tjenesteproduksjon (avvik, 
endringer utfordringer m.m) 
 

   

 
Nye tiltak/ tilbud Undervisning i finsk som 2.språk 

Samarbeid med VSM om nytt valgfag: Levende kulturarv 

 

 

 

Status på pågående 
prosjekter 

- Veilederkorps 2013 – 14. Startet i desember 2012. Veiledning gis tilansatte i barnehagen 
og i skolen. Utdanningsdirektoratet står for utgiftene i prosjektet. Avsluttes i juni 2014. 

 
- Samarbeid med Petsjenga skole fortsetter. 6.trinn sammen med foreldrene er 

samarbeidsgruppa. Inneværende skoleår har Fylkesmannen og Barentssekretariatet tildelt 
prosjektmidler. 

 
- Den kulturelle skolesekken har felles styre med Tana kommune. Nesseby kommune 

oppnevnte følgende til DKS – styret: inspektør Heidi Thrane Johansen, Ingvild Pettersen fra 
VSM. Fylkeskommunen tildeler prosjektmidler. 
 

Samarbeid oppvekstsenter – hjem. Prosjektperioden avsluttes i juni 2014. Prosjektmidler tildelt av 
Fylkesmannen. 

 

 

 

Avsluttede prosjekt   
 

Sykefravær (mål under 5 %) Sykefravær: 
Skole 8,96 %  
SFO 39,68 % 
Barnehage 19,15 %  

 

 

HMS og internkontroll Jobber med å få HMS – rutinene ájour.  
Faste møter med verneombudet. 
 

 

 

 

Kompetanseheving i 
virksomheten 
 

Barnehagen:  
- 1 ansatt startet på fagprøve i ”barne- og ungdomsarbeiderfag”. Har tatt eksamen i teorien. 

Fagprøven tas våren 2014. 
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- 1 ansatt startet på førskolelærerutdanning høsten 2013.  
 
SFO: 

- 1 ansatt startet på førskolelærerutdanning høsten 2013.  
 
Skole:  

- 1 ansatt tar 30 studiepoeng i matematikk.  Startet med studiet høsten 2013, og avlegger 
eksamen våren 2014. Fylkesmannen dekker vikarutgifter. 
 

- 2 ansatt fikk kurs i vurdering i forbindelse med sensoroppdrag. Fylkesmannen betalte alle 
utgiftene. 

Ansettelser og oppsigelser 
 

   

 

Annet relevant 
 

Nesseby kommune bør tilby permisjon med lønn til ansatte som tar førskolelærerutdanning.  
Pr 31.12.2013 mangler barnehagen 2 pedagogiske ledere med førskolelærerutdanning. 
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Årsberetning virksomhet NAV Unjarga-Nesseby 
 

 
Hva rapporteres 

 
Virksomhetsleders rapportering 

 
Vurdering 

 
Endring 

Kort beskrivelse av 
virksomheten 

NAV Nesseby har 1 kommunalt ansatt som er 20% frikjøp som HTV, og 3 statlige ansatte fordelt på 
2 stillingsressurser, hvorav 1\2 stilling er samiskspråklig ressurs. NAV Nesseby har felles leder med 
NAV Tana, og det er mye faglig samarbeid mellom NAV Tana og NAV Nesseby.  
 
NAV Nesseby yter statlige og kommunale tjenester overfor brukere i henhold til en 
partnerskapsavtale mellom NAV Finnmark og Nesseby kommune. 
 
NAV Nesseby skal bistå brukere med å komme i arbeid eller arbeidsrettet aktivitet så tidlig som 
mulig.  
 
NAV Nesseby skal også bistå med å sikre inntekt og bolig til de som ikke klarer dette på egenhånd.   

  

Måloppnåelse i forhold til 
egne hovedmål 

 

Nav Nesseby har som målsetting i forhold til kommunale oppgaver raskt å avklare brukere til arbeid eller 
andre ytelser de kan ha krav på. Sosialhjelp skal være en subsidiær ytelse som kan innvilges når alt annet er 
forsøkt. Dette innebærer at vi helst ikke skal ha langtidsmottakere med sosialhjelp som eneste ytelse. Dette 
er tallfestet til maks 4 mottakere pr mnd av sosialhjelp som viktigste ytelse i mer enn 26 uker. Vi har god 
måloppnåelse på dette og ligger under dette antallet også i 2013. 
 
I tillegg har vi som målsetning at ungdom raskt skal få tilbud om aktivitet, og derav statlige ytelser knyttet 
opp mot aktivitet. Dette er tallfestet ved at vi skal ha mindre enn to ungdommer pr mnd under 25 år som 
mottar sosialhjelp som eneste ytelse. Også her har vi god måloppnåelse, og i praksis klarer vi å etablere 
aktivitetstilbud til ungdom innen en mnd etter at de har henvendt seg til oss. 
 
Kvalifiseringsprogrammet er en kommunal ytelse som fra 2011 finansieres ved rammetilskudd til 
kommunene. Nav Nesseby  1,3 for 2012 og 1,3 i 2013.  Vi har ikke måloppnåelse her for 2013 da vi kun har 
hatt en person inne tidlig i året.  

 

 

 

 

Måloppnåelse i forhold til 
statlige mål/ krav reformer, 
mål i vedtatte kommunale 
planer, politiske vedtak e.l. 

NAV Nesseby har hatt grei måloppnåelse i forhold til statlig målstyring(målekort) Vi har kvantitativ god 
måloppnåelse på oppfølging av arbeidssøkere samt i fht arbeidssøkere med nedsatt arbeidsevne. 
 
Vi har også i 2013 hatt høy andel av brukere med overgang til arbeid.  
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For 2013  har vi kommet i mål med å avholde dialogmøte to innen 26 uker. 
 
I forhold til gjeldrådgiving så har Nav Nesseby sammen med en del mindre kommuner utfordring i forhold 
gjeldsrådgiving. Det ligger en del lovmessige krav som mange kommuner sliter med å innfri på grunn av liten 
saksmengde og begrenset kompetanse. Fra fylkesmannens side er det anbefalt interkommunalt samarbeid 
på dette området. Vi vil imidlertid påpeke at det ikke har vært stor pågang på dette i 2013. 
Vi tilbyr ordinær økonomisk rådgiving til de som har behov for dette, og fatter vedtak på dette jfr ønsket  
justering i praksis fra 2013 
 

Bidrag til oppnåelse av 
kommunes overordnede 
mål 

Nav Nesseby oppfyller krav i forhold til to-språklighet da vi har mulighet til å betjene brukere som henvender 
seg til nav på samisk. 
 
Nav Nesseby er serviceinnstilt overfor brukerne, men vil likevel bemerke at vi bevisstgjør mennesker uten 
arbeid om å vurdere om det er rett å flytte til Nesseby på grunn av begrenset arbeidsmarkedet. Samtidig er 
både Vadsø, Tana og Kirkenes arbeidsmarked for personer bosatt i Nesseby. 

 

 

 

Økonomisk mer eller mindre 
forbruk i forhold til budsjett 
 

Ingen vesentlige avvik på driftsbudsjettet i 2013. Fortsatt noe nedgang i stønadsbudsjettet- 
utbetaling til brukere. 

 

 

 

Tjenesteproduksjon (avvik, 
endringer utfordringer m.m) 
 

I 2013 har vi opplevd økt antall brukere med rus og psykiatriproblematikk. Dette har også gitt seg 
utslag av flere trusler rettet mot NAV kontoret. NAV Nesseby jobber med å sikre de ansatte, samt 
med å se på utfordringer knyttet til denne gruppa sammen med øvrig hjelpapparat-herunder det å 
opprette hensiktsmessige aktivitetstilbud. 
NAV Nesseby har også satt mye ressurser inn på å avklare brukere med arbeidsavklaringspenger 
som ble konverter fra andre ytelser i forbindelse med NAV reformen. Disse hadde brukt sin 
maksimale stønadsperiode på 4 år i februar, og skal være avklart innen utgangen av juni. Brukere 
som ikke er avklart står i fare for å kunne måtte søke sosialhjelp. Vi regner med å ha avklart disse 
innen utgangen av juni. 
    

 

 

 

Nye tiltak/ tilbud Deltakelse i prosjekt vedrærende bosetting av flyktninger sammen med hjelpetjenesten. 

 

 

 

Status på pågående 
prosjekter 

 Ingen øvrige prosjekter. 
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Avsluttede prosjekt   
 

 

 

 

Sykefravær (mål under 5 %) NAV Nesseby har ikke hatt sykefravær av betydning i 2013 

 

 

 

 

HMS og internkontroll De kommunalt ansatte inkluderes i statlig HMS virksomhet og vi har felles verneområde med Nav Tana. Det 
ble gått vernerunde i 2013. 
Vi har laget felles HMS-IA handlingsplan med NAV Tana da kontorene har felles leder og felles vernetjeneste. 

 

 

 

Kompetanseheving i 
virksomheten 

 

Både kommunalt og statlig ansatte deltar på kompetansehevingskurs i regi av NAV.  
 
I 2013 har vi jobbet spesielt med ny standard for arbeidsrettet oppfølging, samt med å heve 
kvaliteten på arbeidsevnevurderingene. 
 

  

 

 

 

Ansettelser og oppsigelser 

 

Nytilsatt i kommunal stilling ved inngangen til 2013 som bel rekruttering intern i fra kommunen i 
forbindelse med omstillingsprosessen i fjor. 

  

 

Annet relevant 

 

Det var forventet at det å motta flyktninger kunne bidra til at det kommunale stønadsbudsjettet i 
NAV ville øke. For 2013 har ikke dette fått noen innvirkning, men vi ser at det vil påvirke 
sosialhjelpsutbetalingene for 2014. 
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Årsberetning virksomhet hjelpetjenesten 
 

 

 
Hva rapporteres 

 
Virksomhetsleders rapportering 

 
Vurdering 

 
Endring 

Kort beskrivelse av 
virksomheten 

Hjelpetjenesten har i 2013 omfattet 

 Psykiatritjenesten 

 Tiltak for rusmiddelmisbrukere  

 PPT   

 Barneverntjenesten.  

 Bostøtte   

 Transportkuponger for funksjonshemmede (TT-kuponger) 

 Salgs og skjenkebevilgninger 

 Tiltak for funksjonshemmede 

 Miljøarbeidertjenesten 

 Barnebolig 

 Bolig for rus/psykiatri 

 Flyktningtjeneste 
 
Positivt   
Hjelpetjenesten har etablert 2 nye tjenester, Flyktningtjeneste og bo-tilbud til personer med 
dobbeldiagnose rus/psykiatri. Dette har medført at Nesseby fikk 8 nye innbyggere. Hjelpetjenesten 
har fått 4 nye medarbeidere. Bo-tilbudet skal styrkes i løpet av 2014. 
Hjelpetjenesten har fått midler til å styrke det kommunale rusarbeidet og til å videreføre prosjekt 
knyttet til tidlig intervensjon på rusområdet.  
 
Utfordringer 
Sykefravær i enkelte stillinger har vært utfordrende for Hjelpetjenesten, samt begrensninger innen 
kontorlokaler. 
Det har også vært utfordringer i ifht å finne leiligheter til flyktningtjenesten, noe som førte til sen 
bosetting, 18. des.  
Rusmiddelbruket for kommunen er alvorlig, kartlegging med BrukerPlan viser at Nesseby 
Kommune har veldig høye tall, blant de høyeste i landet.  
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Informasjon om vår virksomhet utad 
Gjennomført folkemøte om rus, samt en del mediedekning ifht ulike tjenester 
Intern informasjon i virksomheten 
Ukentlige kontormøter 
Fagmøter hver uke 
Fagmøter i turnus hver 3. uke og personalmøte hver 6. uke 
 

 Måloppnåelse i forhold til 
egne hovedmål 
 

Hovedmål: 
1. levere tjenester med god kvalitet 
2. positivt arbeidsmiljø 
3. sikre helhetlig tjenester til mennesker med sammensatte vansker 

 
Måloppnåelse: 
Virksomheten har prioritert å bygge starte flyktningtjeneste og oppstart av heldøgns tilbud til ROP-
brukere. Samtidig har vi økt russtilling, og prioritert dette arbeidet.  
 Vi arbeider gjennomgående med å ha høy faglighet og har innarbeidet struktur for å ivareta dette. 
Koordinerende enhet for habilitering og rehabilitering møtes jevnlig for å sikre helhetlige tjenester 
til brukere med sammensatte bistandsbehov. Det gjenstår fortsatt et utviklingsarbeid i forhold til 
arbeidet i koordinerende enhet. Dette har sammenheng med at begge virksomhetene har hatt 
skifte av virksomhetsledere.   
Vi mangler ansatte med 3-årig høyskoleutdanning innenfor miljøtjenesten, noe som har ført til at vi 
har måttet hente denne kompetanse fra andre tjenester. I utgangspunktet har denne tjenesten en 
ansatt med 3-årig høyskoleutdanning, men vedkommende er i en annen stilling ved 
Hjelpetjenesten. 

 

 

 

Måloppnåelse i forhold til 
statlige mål/ krav reformer, 
mål i vedtatte kommunale 
planer, politiske vedtak e.l. 

Vi mangler en del oppdaterte planer, som rus- og psykiatriplan og oppdatert boligsosialt 
handlingsplan.  
Rus- og psykiatriplan vil bli rullert i løpet av 2014.  
Hjelpetjenesten har intern kontroller ifht statlig føringer og lover, men disse må oppdateres. 
Hjelpetjenesten har deltatt på samarbeidsmøter med spesialisthelsetjenesten. Når det gjelder 
samhandlingsreformen ifht rus- og psykiatri, er det ikke komet noen statlige føringer op dette. 
Tidspunktet for når denne delen av reformen sla trå i kraft er heller ikke tydelig fastsatt. 
 

 

 

 

Bidrag til oppnåelse av 
kommunes overordnede 
mål 

Overordende mål i kommuneplanens samfunnsdel: 
”Nesseby kommune skal være et trygt samfunn for barn å vokse opp i”. 
Hjelpetjenesten har fått ny prosjektleder i prosjektet ”tidlig intervensjon på rusområdet. Prosjektet 
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er en viktig satsing for at hjelp skal settes inn så tidlig som mulig, slik at innsatsen blir mer effektiv. 
 
Hjelpetjenesten har også kartlagt rusmiddelbruket i Nesseby med BrukerPlan. BrukerPlan er et 
verktøy for kommuner som ønsker å kartlegge omfang og karakteren av rusmiddelmisbruk i 
kommunen. At kommunene benytter seg av BrukerPlan er også svært nyttig for 
spesialisthelsetjenesten i kvalitetssikringsarbeid og for å dimensjonere tjenestene riktig. Tallene fra 
denne kartleggingen viser at Nesseby har av de høyeste tallene i landet. Tallene viser at det er 
viktig og sette inn tiltak mot dette feltet. Det må tas med i betraktningen at Nesseby Kommune har 
en liten befolkningspopulasjon, slik at eventuelle feilkilder kan gi store utslag. 
 
”Nesseby kommune skal være en aktiv pådriver for samarbeid over kommunegrensene” 
Hjelpetjenesten har fortsatt samarbeid i barnevernet innen veiledning og kompetanseheving med 
Kommunene i Øst-Finnmark.  
Hjelpetjenesten har også samarbeidet  ifht kriseteam og et felles stormøte om rus med Tana 
Kommune. 
 

Økonomisk mer eller mindre 
forbruk i forhold til budsjett 
 

Virksomheten har et mindreforbruk på kr 288.362,- . 
 Dette skyldes i hovedsak mindre forbruk på rus/psykiatribolig, denne tjenesten er under utvikling, 
slik at det ikke ble utviklet i den takten som den var budsjettert for. Hjelpetjenesten fikk en større 
refusjon for ressurskrevende tjenester i avlastningsboligen enn det var budsjettert. 
Flyktningtjenesten var ikke budsjettert for 2013, slik at her viser et merforbruk på kr. 307 000,- 
Kommunen mottok et flyktningtilskudd på ca kr 1 300 000,- for 2013. 
  

 

 

 

Tjenesteproduksjon (avvik, 
endringer utfordringer m.m) 
 

Hjelpetjenesten er en bred virksomhet med mange ulike fagområder. Det er få ansatte, oftest en 
person som er spesialisert inn mot ett område, Dette gjelder PPT, barnevern, psykiatri med flere. Vi 
har erfart at tjenestene er sårbare ved lengre sykemeldinger og annet fravær og eller ved perioder 
med økte arbeidsoppgaver. 
Det var også utfordringer med å finne boliger til flyktningtjenesten, noe som gjorde prosessen med 
å bosette utfordrende innenfor 2013. Flyktningtjenesten er også en liten tjeneste, så det å bosette 
mange familier er krevende. 

 

 

 

Nye tiltak/ tilbud -Flyktningtjeneste 
-Heldøgns botjeneste for rus psykiatri brukere. 
 
Dette er to omfattende tjenester, som krever både fagkunnskaper og personlig egnethet.   
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Status på pågående 
prosjekter 

Prosjekt ”Tidlig intervensjon på rusområdet” 
Inntil 3 år med oppstart ved ansatt prosjektleder i 100 % stilling fra 01.02.2011. Prosjektet er 
finansiert av midler fra Fylkesmannen etter søknad fra hjelpetjenesten. I forbindelse med 
prosjektet er det inngått samarbeid med KORUS-Nord for veiledning og det søkt og innvilget midler 
til bruk for kompetanseheving i kommunen knyttet opp mot prosjektet tidlig intervensjon. 
Det er blitt ansatt ny prosjektleder, og prosjektet er vil avsluttes oktober 2014, med oppfølging  
2014-2015 i tilsvarende  20% stilling. 

 

 

 

Avsluttede prosjekt Ingen prosjekt avsluttet i 2013 

 

 

 

Sykefravær (mål under 5 %) Hjelpetjenesten har hatt høy sykefravær i 2013. Det er vanskelig å si eksakt prosent ut fra tallene 
fra ERV. Sykefraværet ble betydelig lavere i løpet av høsten 2013. 

 

 

 

HMS og internkontroll  
Lovhjemmel: Disse bør rulleres, da det er lenge siden dette er gjort. 
 

 

 

 

Kompetanseheving i 
virksomheten 
 

Kompetanseheving foregår ifht tidlig intervensjon innenfor rus, og annet faglig kursing. Det er 
ingen ansatte som tok videreutdanning i 2013.  

 

 

 

Ansettelser og oppsigelser 
 

Det er ansatt ny prosjektleder i ”Tidlig Intervensjon innenfor rus”. 
Flyktningrådgiver og miljøarbeider innenfor flyktningtjenesten. 
Fagleder og miljøarbeider i bo-tilbud rus/psykatri. 
Det er ansatt ny ruskonsulent i et engasjement fra august og ut året, da dette tilbudet ble styrket 
for budsjettåret 2013. 
Det ble også ansatt ny vikar i faglederstillingen ved avlastningsboligen. 
Det ble også ansatt vikar som virksomhetsleder. 
Hjelpetjenesten har ikke hatt oppsigelser, men det er ansatte som har gått i permisjoner og ansatt i 
andre stillinger ved hjelpetjenesten. 
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Årsberetning virksomhet pleie og omsorg 2012 
 

 
Hva rapporteres 

 
Virksomhetsleders rapportering 

 
Vurdering 

 
Endring 

Kort beskrivelse av 
virksomheten 

Yte nødvendige omsorgstjenester til kommunens innbyggere og personer som oppholder seg i 
kommunen,  jfr. Lov om kommunale helse og omsorgstjenester §3-1. 

  

Måloppnåelse i forhold til 
egne hovedmål 
 

Virksomhetens hovedmål (inntil 3) 
- Å gi gode og forsvarlige tjenester i samarbeid med bruker, og som skal bidra til at brukere 

av tjenestene kan bli mest mulig selvhjulpne.   
- Å samarbeide med øvrige helsetjeneste og øvrige etater i kommune og stat slik at Nesseby 

kommune oppfyller sitt ansvar for helse og omsorgstjenester i Lov om kommunale helse- 
og omsorgstjenester.  

- Å yte omsorgstjenester som gir mulighet til å bo hjemme så lenge som mulig.  ( Redusere 
kostnadene i Pleie og omsorg ved blant å redusere antall heldøgns langtidsplasser i 
institusjon) 

 
Pleie og omsorg gir forsvarlige og gode omsorgstjenester. 

 

 

 

Måloppnåelse i forhold til 
statlige mål/ krav reformer, 
mål i vedtatte kommunale 
planer, politiske vedtak e.l. 

Her beskrives måloppnåelse og status i forhold til mål/krav og reformer som er statlig initiert 

Omsorgsplan 2015 Status: 
- Demensteam er i drift, videre mål å få lege til teamet 
- Dagsenter 5 plasser  x 2dager i uka 
- Botilbud til demente; omsorgsboliger og skjermet avdeling 
- Kompetanse i ft demenssatsning, Gjennomfører ABC demens forløpende 7-8 personer 

2013.(gjøres av demensteam)  
- Tilrettelagte utearealer for demente, sanse hagen ikke helt ferdigstilt, jobber videre med 
- Kompetanse innen etikk, på plan i 2014 
- Dagaktivitetstilbud har vi ikke!  
- Kompetanseplan, vi har ingen ufaglært akkurat nå i faste stillinger. Plan for langsiktig 

rekruttering mangler. 
- Øke andelen heltidsansatte i Pleie og omsorg: har en del heltidsansatte. For å øke andelen 

må vi endre noe av drift til oppgaver på dagtid i uka. Trenger plan for. Begynne å jobbe 
med sammen med tillitsvalgte. Har ingen lærlingeplasser for helsefagarbeider!  

Samhandlingsreformen Status: 
- Tar imot alle ferdigutskrevne pasienter fra sykehus. Jobber med elektronisk 
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meldingsutveksling. Kompetanse innen rehabilitering, kreft/lindrende beh. og 
akuttbehandling viktig, bla HLR skal gjennomføres årlig.  

- I ft tverrfaglighet, burde ha litt fysioterapeut til kortidspasienter.  
- Gode overføringer i pasientforløpet viktig, også internt, jobber med.     

 
Måloppnåelse i forhold til kommunalt vedtatte planer og status for politiske vedtak i Pleie og 
omsorg: 

- Ikke greid å redusere antall langtids institusjonsplasser. Opprettholdt 3 kortidsplasser og 1 
sykestueplass. Opprettholdt skjermet avdeling med 4 plasser.  

- Overbelegg på omsorgsboliger i siste halvår av 2013. 1 leilighet for kortidsoppholdt brukt 
til en bruker.  

- Har vært nødt til å opprette eget personell rundt en bruker i egen bolig fra sommer 2013: 
2.8 årsverk 

- Forbedre saksbehandling.  Tiltak iverksatt i forhold til saksbehandling: 1. Skjerpe rutiner for 
vedtak. 2. Gjennomgang av alle vedtak. 3. Øke kompetanse innen saksbehandling.  

Bidrag til oppnåelse av 
kommunes overordnede 
mål 

Samisk språk: Pleie og omsorg har flere samisktalende personell. Det oppmuntres til bruk av 
samisk, og arbeidsplassen er en arena som verdsetter og stimulerer til bruk av samisk språk. Skal 
jobbe ut litt verktøy som kan tas i bruk av ikke samisktalende.  
Sikkerhet og miljø: Skal være en trygg arbeidsplass, som skal stimulere til fysisk aktivitet og ansvar 
for å ta vare på egen helse. Fokus på risiko for arbeidsbelastninger og uhell i arbeidet. Utfordring 
nå er økt bruk av ekstravakter, mål å få noe av dette over på faste stillinger og fagutdannet. Enda 
for stor grad av deltidsstillinger.  
Universell utforming i arealer og miljø: Ikke 100% tilgjengelighet for funksjonshemmede alle 
steder, men stort sett ganske bra.    
IA bedrift.  

 

 

 

Økonomisk mer eller mindre 
forbruk i forhold til budsjett 
 

Virksomheten fikk et samlet merforbruk på kr  5 476 638  
 
Avviket skyldes: ANSLAG  
Merforbruk lønn ved institusjonen pga overbelegg ca 2,5 årsverk hele året 
(flere brukere enn planlagt), kr 1.500 000 
 
Merforbruk lønn hjemmebasert pga bemanning bolig ca 2,8 årsverk 
fra juni 2013 kr 700.000 
 
Overtid og økt bruk til ekstravakter, ferievikarer pga ”vanlig”  
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sykefravær, 3 sv. skapspermisjoner og uplanlagt økning i drift  kr1.300 000 
 
Andre mindre poster:  utgifter drift og utstyr 1.000 000 
  
Budsjettet ikke regulert på flere år i ft lønnsøkning med mer  1.000 000 
Følgende tiltak ble iverksatt: 
 
Innskjerpet inntakskrav. Vanskelig, det meste av tjenester er lovpålagte tjenester.  
 
Reise- og kursrestriksjoner. Vanskelig. Påvirker kvalitet på tjenesten. Kompetanse helt nødvendig i 
helsetjenester.  
Ansatt en sykepleier over bemanningsnormen, omgjort en hjelpepleier til sykepleier. Skal redusere 
mye av overtidsbruken på sykepleiere for 2014.  
 

Tjenesteproduksjon (avvik, 
endringer utfordringer m.m) 
 

Se ovenfor  

 

 

 

Nye tiltak/ tilbud Demensteam. 
Økt resurser til saksebehandling av hjelpemidler i perioder har tvunget seg frem.    

 

 

 

Status på pågående 
prosjekter 

-Kompetansehevingsmidler Fylkesmannen, dekket utgiftene til kurs i ft demens. Avd. må dekke 
vikar.  
- Dagssenter plasser. Fått 33,3 % av utgifter til dagsenter fra Departementet: 3 plasser x 5dager i 
uka. Vi gir tilbud om inntil 7 plasser x 2 dager i uka.   
 

 

 

 

Avsluttede prosjekt Ingen    

 
Sykefravær (mål under 5 %) 8,55%  Sykehjem og 12,66 % Hjemmebasert.  
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HMS og internkontroll HMS Status internkontrollsystem: Har system på noe av HMS, jobber nå med å samle HMS 
prosedyrer og få det inn i Kvalitetslosen. Brannvern, risiko for fysisk og psykisk arbeidsbelastninger. 
Denne jobben krever innsats og ressurser!   
Lovhjemmel: Status internkontrollsystem. Har system på noe, begynt å jobbe med å samle kritisk 
viktige prosedyrer til opplæringsperm og etter hvert til Kvalitetslosen.  Viktig å ha fokus på 
bernæring, legemiddelhåndtering, fallrisiko, utagering  
 

 

 

 

Kompetanseheving i 
virksomheten 
 

Har hatt en del personell på kurs innen demens og på Fylkesmannens kurs.  

 

 

 

Ansettelser og oppsigelser 
 

Har hatt 2-3 sykepleiere vakant i store deler av 2013. September begynt en ny sykepleier i 100%.   

 

 

 

Annet 
relevant/Oppsummering 
 

Uoversiktlig personellsituasjon i 2013 med vakante stillinger, merforbruk til bolig og institusjon. 
Det vil komme sak til kommunestyret med forslag til plan for å håndtere situasjon med 
overforbruk.  
Økt krav til brukermedvirkning setter krav til oss med å ta bruker med i beslutninger. Bør opprette 
utvalg med brukerrepresentanter saker som berører brukerne spesielt i institusjon.   
Kompetanseplan for rekruttering i fremtiden bør det jobbes med.  
Å dreie tjenester fra institusjon langtids til dagopphold og hjemmetjenester vil i en overgang 
medføre en del ressurser til å bygge opp. Ad saksbehandling og kompetanse innen hjelpemidler. 

 

 

? 
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Årsberetning Kommunehelsetjenesten 
 

 
Hva rapporteres 

 
Virksomhetsleders rapportering 

 
Vurdering 

 
Endring 

Kort beskrivelse av 
virksomheten 

Legetjenesten kartlegger og diagnoserer pasienter, bidrar til behandling. Hjelper pasienter og 
kommunen med forebygging, veileder og gir råd. Samhandler med andre kommunale tjenester, 
tilsyn med hjemmetjeneste og sykeavdeling. Ivaretar døgnkontinuerlig vaktberedskap. Samarbeid i 
legetjenester med Tana kommune på dagtid og vakt. Har en stilling for fast ansatt lege og en 
turnuslege med arbeidssted i Nesseby samt felles kommuneoverlege med Tana. 
Helsestasjon for barn og unge 0-20 år, foreldre som ønsker oppfølging i forbindelse med barns 
helse og utvikling. 
Jordmor jobber med kvinnehelse, svangerskapskontroll, prevensjonsveiledning og enkelte 
gynekologiske undersøkelser. 

  

Måloppnåelse i forhold til 
egne hovedmål 
 

Tilsynsoppgaver er blitt regelmessig ivaretatt og lege har vært tilgjengelig for samarbeidspartnere i 
kommunehelsetjenesten. Tilbud om pasientkonsultasjoner har blitt ivaretatt, både planlagte og 
øyeblikkelig hjelp, har vært noe lengre ventetid enn tildligere for vanlige konsultasjoner. 

 

 

 

Måloppnåelse i forhold til 
statlige mål/ krav reformer, 
mål i vedtatte kommunale 
planer, politiske vedtak e.l. 

 

 

 

Bidrag til oppnåelse av 
kommunes overordnede 
mål 

Nesseby kommune skal ha positiv befolkningsutvikling.  
- Det har blitt ansatt ny jordmor, dette vil føre til bedre oppfølging og ivaretakning av 

gravide. 
Nesseby kommune skal være aktiv pådriver for samarbeid over kommunegrensene 

- Nesseby kommune samarbeider med Tana kommune om legetjenester og 
jordmortjenester. 

 

 

 

Økonomisk mer eller mindre 
forbruk i forhold til budsjett 
 

I regnskapet slik det fremstår nå i ERV har man et underforbruk på 1.535.000, dette er feilaktig da 
noen utgifter ikke er ført opp og noen inntekter er feilført. 

- Manglende betaling til Tana kommune for legetjenester på 735 000 kr ( ikke mottatt 
regninger fra Tana kommune, disse regninene vil komme i ettertid ) 

- Overføring av språkmidler fra sametinget på til sammen 390 000 kr som ikke er budsjettert 
( feiloverført til vårt regnskap ? ) 
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- Lavere utgifter til medfinansiering 420 000 kr 
Korrigert for dette gir det et forbruk på 410 000 kr mindre enn i budsjett for 2013. 

Tjenesteproduksjon (avvik, 
endringer utfordringer m.m) 
 

Ustabil legedekning da fast ansatt har vært i permisjon, har ikke vært søkere i vikariat etter denne. 
Det har vært bruk av korttidsvikar og lege med arbeidssted Tana har hatt virkedager ved 
legekontoret i Nesseby. 
Ved legekontoret har ledende sekretær vært i permisjon deretter sagt opp stillingen, det har ikke 
blitt lyst ut stillingen og legekontoret har sekretærer i vikariat. 

 

 

 

Nye tiltak/ tilbud Ansettelse av fast vikar i Nesseby ut August 2014. Fast ansatt lege med arbeidssted i Nesseby har 
sagt opp stilling og denne lyses ut for fast ansettelse. 

 

 

 

Status på pågående 
prosjekter 

   

 
Avsluttede prosjekt    

 
Sykefravær (mål under 5 %) Legetjenesten har hatt lavt sykefravær på 2.99 i følge sykefraværsstatistikken i ERV. 

 

 

 

 

HMS og internkontroll Ikke registrert spesielle utfordringer angående dette. Men dette er et område som bør jobbes mer 
med systematisk. 
 

 

 

 

Kompetanseheving i 
virksomheten 
 

Ustabil bemanningssituasjon har vanskeliggjort dette. 

 

 

 

Ansettelser og oppsigelser 
 

Det har i 2013 blitt ansatt jordmor i stilling som er fordelt mellom Nesseby og Tana. 

 

 

Annet relevant 
 

Avklaring om legesekretærstilling der vi nå har vikar i stillingen. Vurdering av hvordan oppgavene 
skal løses og fagkompetanse som trengs i stillingen. 
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Økonomirapport 1. kvartal 2014 

Administrasjonens innstilling 

 
 

 

 

Bakgrunn for saken 

Økonomirapport 1. kvartal 2014 
Virksomheten hadde frist 15.05.14 til rapportering av forbruk i forhold til budsjett for 1. kvartal. 

En rapporterte innenfor fristen. Resten har av forskjellige grunner rapporterte etter fristen. 

 

Økonomisjefen gjennomførte oppfølgingssamtaler med bakgrunn i virksomhetenes rapporter.  

Møtene ble gjennomført hos den enkelte virksomhetsleder mellom 19.05.14 og 23.05.14.  

Oppfølgingsmøtene har hatt fokus på håndtering av avvik og tiltak som retter opp avvikene for å 

få årbudsjettet i balanse. 

 

27.05.14 ble det gjennomført økonomistyringsmøte mellom rådmann og økonomisjef med 

utgangspunkt i virksomhetenes kvartalsrapporter og oppfølgingsmøtene mellom økonomisjef og 

virksomhetslederne.  

 

I tillegg ble det gjennomført tiltaksmøte mellom rådmann, økonomisjef, virksomhetsleder for 

stab, pleie og omsorgsleder, virksomhetsledere for pleie og omsorg sammen med tillitsvalgte.  

Pleie og omsorg foreslo tiltak til regulering for rette opp deler av overforbruket hittil i år. Dette 

er lagt inn i reguleringssaken. 
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Avvikene ble fordelt i følgende inndelinger som er bestemmende for videreprosses og 

behandling: 

 

1. Avvik/overforbruk som gjør at ansvarsområdet har forbruk utover rammen som er 
vedtatt av kommunestyret: 
- Forklar grunnlaget for avviket. 
- Hva kan/må virksomheten gjøre (tiltak) for å rette opp utviklingen. 
- Tiltak beskrives i handling og forventet resultat i kroner. Viktig at en viser en 

beregning/kalkyle som viser hvordan virksomheten har kommet fram til det 
resultatet som er målet. 

- Tidsantydning på om tiltaket allerede er satt i gang eller når forventes dette 
igangsatt.  

- Tiltak som berører prinsipielle endringer må det lages sak om og skal videre (via 
rådmann) til politisk behandling. Dette punktet jobber vi videre med, som saker til 
kommunestyret. 

 

2. Avvik/overforbruk skapt av feilpostering: 
- Bør ikke få fokus, men om nødvendig nevnes kort.  
- Tas opp med økonomiavdelingen som retter opp disse. 
- Avvik i denne gruppen er vanligvis kun oppfølgingssaker for å sørge for at forbruk 

eller inntekt er registrert riktig der den hører hjemme. 
 

3. Avvik/overforbruk mellom poster innenfor rammen: 
- Disse er vanligvis omdisponering av budsjettmidler mellom poster som 

virksomheten selv har bestemt (en har budsjettert på en konto, men forbruker 
registrert et annet sted og en har tenkt å flytte budsjettet der forbruke er). 

- Detter er eller skal ikke være avvik som skaper forbruk utover rammen.  
- Punkt 3 skal virksomheten lage en administrativ regulering for og økonomiavdeling 

retter opp disse. 
 

4. Budsjettall lagt inn med feil fortegn: 
- Se nøye om det har forekommet tilfeller hvor utgiftsbudsjett er lagt inn med minus 

tegn, eller om inntektsbudsjett er lagt inn med positiv fortegn. 
- Identifiser disse og skriv om dette i rapporten. 
- Er budsjettposten stor og tallet er lagt inn med feil fortegn vil dette gi vesentlig 

avvik som ikke er reell. 
- Dette følges opp og feilen rettes opp i samarbeid med økonomiavdelingen. 

 

 

 

Virksomhetene: 
 

Oppvekst: 
Avvikene hos oppvekst er i hovedsak ikke forbruk utover rammen, men manglende 

budsjettering av inntekter, plassering av budsjett på feil området i forhold til hvor kostnaden 

hører hjemme. Samtidig som lønnskostnader er bokført Voksenopplæring, men som tilhører 

skole 
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Virksomhetsleder vil i samarbeid med økonomikontoret rette opp feilpostering.  Om 

budsjettering av feil plasserte budsjett og budsjettering av ikke budsjetterte inntekter er lagt inn i 

budsjettreguleringssaken. 

 

Stab, Plan og utvikling: 

Ansvar 20 – Politisk ledelse: 
I første tertial er det et mindreforbruk på kr 132 096,-.   

 

Ansvar 21 - Stab  

I første tertial er det et overforbruk på kr. 489698,- Forklaringen er posteringer som er ført feil 

beskrevet nedenfor.  
 

Feilposteringer:  

Kr 470 000 er feilpostert på 21122 (Stab Personal og rådgivning). Det er skadeforsikringspremie 

på bygg som vil bli ompostert til kontoer for forvaltning drift og vedlikehold av kommunale 

bygg mv.  

 

Kr 102 400 Til administrasjon av innkjøpssirkelen skal fordeles over flere virksomheter.  

 

Annet:  

Kr: 299 543 Overføring til kommuner. Er en faktura datert 2013. Gjelder Nesseby kommunes 

kostnader ved felles IT-konsulent.  
 

 

 

Ansvar 24 - Samfunns og næringsutvikling  

På utgiftssiden er det et minus på kr 641555 = 16 prosent  
 

Negative tall skyldes i hovedsak at prosjekter ikke er lagt inn i årsbudsjett.  

 

Overforbruk på lønn og sosiale utgifter utgjør kr 342 033.  Det kan forklares som prosjekter som 

ikke er legt inn i årbudsjettet. Rovviltkonsulent, bolyst og språkprosjekter er ikke fordelt i budsjettet. Et annet 

forhold er at faste tillegg og feriepenger heller ikke ligger med eget budsjett. 

 

Budsjettposten avgifter lisenser og gebyrer er underbudsjettert. Det er ikke tatt budsjett høyde 

for tv-lisenser, eller andre lisenser i noen virksomheter under 24. Bruk av bibliotekenes IT-

senter er ikke budsjettert.. Heller ikke kommuneforlagets Naturforvaltningsmodul. Disse to 

utgjør alene Kr 86 000,- Avviket her er til sammen: kr 103545,-  

 

Posten kjøp som inngår i tjenesteproduksjon er honorarer som tilhører bolystprosjektet. Av den 

grunn er det et negativt resultat på kr 280000,-  

 

Det er et overforbruk på tilskudd til andre og tilskudd til ulike næringsfond. Det forventes å 

bruke mindre de neste kvartalene slik at dette går i balanse over året  

 

På inntektssiden er det i forhold til tertialbudsjettet merinntekter på kr 2046908.  

 

Av den grunn er nettoresultatet for kvartalet på kr. 138 535,-. - 52 prosent forbruk.   

 

Fritidsklubben:  

Klubbleder har permisjon fra stillingen, og vikaren har en sesongbasert arbeidsavtale tilsvarende 

en 37 prosent stilling.  Klubben leier lokaler i ASVO bygget.  Årsbudsjettet på klubben utgjør kr 
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166 917,-. Til nå er det benyttet kr 168 968,-.  Lønn og husleie utgjør den største kostnaden ved 

driften.   

 
 

 

 

 

Ansvar 38 - tekniske tjenester.  

Det er et overforbruk på strøm Det utgjør kr 238 466,-. Av dette er dekking av strøm for 

helsesenteret som har eget strømbudsjett. Det er også benyttet ca. kr 150 000 på fyringsolje ved 

de gamle skolene. Det er ikke satt av midler til det i budsjettet.  

 

Det er et stort overforbruk på vedlikehold byggetjenester og nybygg. Det utgjør kr. 1294998    

 

Det er et overforbruk på vannforsyning på ca. kr 580 000,-. Grunnen er investeringskostnader er 

ført på drift.  Arbeider ved oppvekstsenteret som viser et avvik på kr 312 000,- er også 

investeringer som er ført på drift.  
 

Det er ikke regulert i budsjettet midler til brøyting av kommunale veier som alene utgjør en 

kostnad i første tertial på kr 596 981,-.  I budsjettet er det satt av et beløp til dette på en annen art 

som enda står ubrukt.  Faktura for brøytetjenester som ble utført i 2013 kom til kommunen i 

2014 og ble belastet 2014 budsjettet. Av den grunn ligger det an til et overforbruk på Brøyting 

og sandstrøing i 2014.  

 

Det er brukt kr 629 638 mer en avsatt på vedlikehold av vannanlegg.  Det må avklares om dette 

er investeringsutgifter eller vanlige driftsutgifter. Det må lages budsjett til dette og legges inn i 

reguleringssaken. 

 

Konsulenthonorarer relatert til prosjekter gir et avvik på kr 289898. Det må avklares om dette 

skal belastes investeringsregnskapet og overføres dit. Det må lages budsjett til dette og legges 

inn i reguleringssaken. 

 

På inntektssiden er det litt større inntekter en forventet, Kr 105726. Mer inntekten reguleres inn i 

årsbudsjettet. 

 

Nettounderskuddet første tertial blir av den grunn minus kr 1 423 504,-. I all hovedsak er 

overforbruket investeringer som er ført på drift. Virksomheten lager omposteringsforslag som 

økonomiavdelingen bruker for å ompostere disse kostnadene fra drift til investering.  

 

Investering. 

En rekke utgifter som skulle vært ført på investering kan være ført på drift. Dette skal 

omposteres etter forslag fra virksomheten. 

 

Investeringsprosjektene er ikke budsjettert med annet enn makrotall.  Der må hvert prosjekt gis 

eget budsjett. Skal reguleres.  

 

Konklusjon: 

Økonomisjefen har avtalt med virksomhetsleder om å få forslag på omposteringsbilag for å rette 

opp feilposteringer. I tillegg skal virksomhetsleder komme med tiltak for å regulering av 

budsjettet, samt budsjett for ikke budsjetterte aktiviteter, men som er vedtatt. 
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Hjemmetjenesten: 
Hjemmetjenesten har ikke overforbruk i forhold til ansvar det er budsjett for.  Virksomheten 

mangler budsjett for ansvar 31340 og ansvar 31341. I tillegg mangler virksomheten budsjett for 

to driftsprosjekter, samt investeringsbudsjett for investering i inventar og utstyr til 

flyktningsboliger for flyktninger som kommunen skal ta i mot til høsten. 

 

Leder for virksomheten har levert budsjetter for ovenfor nevnte områder som mangler budsjett i 

årsbudsjett for 2014.  Disse er lagt inn i budsjettreguleringssaken 01/14 som skal 

politiskbehandles.   

 

 

NAV: 
NAV sitt budsjett er hittil i år i balanse. Forbruket så langt er innenfor vedtatt budsjett.  

 

Det mangler budsjett for refusjon for frikjøpt av hovedtillitsvalgt i 20 % som NAV skal få 

refundert fra stab. Virksomhetsleder sender økonomisjef beløpet som skal refunderes slik at 

dette reguleres som intern- kjøpt og salg mellom NAV og stab. 

 

 

Plei og omsorg: 
Pleie og omsorg har et overforbruk i første kvartal på ca. 2 millioner. Overforbruket skyldes: 

- Overbelegg. 

- Bruk av overtid. 

- Elektrisk vedlikeholdskostnader. 

- Leasing og drift av biler. 

 

Virksomhetsleders forslag på tiltak for å stoppe den negative utviklingen er: 

- Redusere bemanningen, og eventuelle stillinger som det ikke er hjemler for. 

- Redusere overbelegget. 

- Endring av rutiner på enkelte områder. 

- Gjennomgang av lønnsbudsjettet. 

- Redusere nattevakt i hjemmesykepleien. 

 

Virksomhetsleder ble informert om at kommunen ikke har råd til å drive pleie og omsorg med 

det kostnadsnivå som ble resultatet i 2013. Derfor er det påpekt hvor viktig det er at 

virksomheten må komme seg ned til det nivå kommunestyret bestemt at de skal ligge på. 

Økonomisjefen formidlet hvilke konsekvenser det får for kommunen, og spesielt pleie og 

omsorg hvis kommunen går med underskudd og blir pålagt å dekke dette innenfor lovens 

rammer.  

 

 

Kommunehelsetjenesten: 
Legetjenesten: 

Legetjenesten har driften under kontroll. Men det må komme en avklaring på betaling av 

turnuslegetjenester til Tana kommune.  

 

 

 

Konklusjon for 1. kvartal: 
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Økonomirapportene og oppfølgingsmøtene viser at på de fleste virksomheter er forbruket under 

kontroll.  

 

- De fleste avvik består av feilposteringer og feil plassering av budsjettmidler i forhold 

til der budsjettet er plassert. Disse avvikene blir ordnet opp i gjennom samarbeid i 

administrasjonen (virksomhetene og økonomiavdelingen). 

 

- Pleie og omsorg har stort overforbruk hittil i år og har kommet med forslag på tiltak 

for å redusert dette og om mulig komme igjen i balansen.  

 

- Det skal mandag 26.05.14 gjennomføres møte mellom rådmann, stabsjefen, 

økonomisjef, pleie og omsorgsleder, og de tillitsvalgte. Hensikten for møtet er å 

komme fram til tiltak som kan gjennomføres for å regulere budsjettet. 

 

 

Økonomisjefen anser det som formåltjenlig å gå gjennom lønnsbudsjettene hos virksomheten 

fordi stort sett alle lurer på om de har fått kompensert de årlige lønnsøkninger etter 

lønnsoppgjør.  

 

Budsjettreguleringssaken etter budsjettkontroll første kvartal ferdig. Det er laget reguleringssak 

for å få budsjettet balanse.   

 

 

 

 

 

Stian Lindgård        Ibrahima 

Mboob 

Rådmann        Økonomisjef 

 

 

Vurderinger 

 

Mulige alternative løsninger og konsekvenser 
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Årsbudsjett 2015, økonomiplan 2015 - 2018, milepæl 1 og 2 

Administrasjonens innstilling 

 

1. Nesseby kommunestyre bestiller nærmere utredning av følgende tiltak: 
a) Forebyggende arbeid og tiltak rusmisbruk, ansvarlig virksomhet for hjelpetjenester. 

b) Utvidelse oppvekstsenteret med mulighet for kombinasjon barnehage/fritidsklubb/lager, ansvarlig 

virksomhet for plan og utvikling. 

c) Lager for utstyr tekniske tjenester, ansvarlig virksomhet for plan og utvikling 

d) Flerbruksbygg med svømmehall, bibliotek m.m., ansvarlig virksomhet for plan og utvikling 

 
 

 

 

Bakgrunn for saken 

Nesseby kommune følger en milepælprosess (ressursorientert plan- og budsjettprosess) i sitt budsjettarbeid. 

Denne kan framstilles slik: 

Milepæl 1: Økonomisk ståsted blir fastsatt, drift evaluert og mål og strategier fastsatt. 

Milepæl 2: Nye behov og omstillingspotensiale blir vurdert, og tiltak bestilt for nærmere utredning. 

Milepæl 3: Bestilte tiltak blir prioritert 

Milepæl 4: Endelig vedtak av årsbudsjett og økonomiplan. 

 

Nesseby kommune har valgt å slå sammen milepæl 1 og 2 i budsjettprosessen. 

 

Det er avholdt et arbeidsmøte mellom formannskap og virksomhetsledere 28. mai. 

 

Konsekvensjustert budsjett skal vise kommunens økonomiske ståsted. Konsekvensjustert budsjett tar utgangspunkt 

i dagens drift og vedtatt økonomiplan. Virksomhetslederne legger inn endringer som følger av lovpålegg, nye 

forskrifter eller politiske vedtak. Virksomhetslederne har også ansvar for å registrere korrekt lønn for sine ansatte. 
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Vi arbeider med å utarbeide et konsekvensjustert budsjett i Arena (budsjetteringsverktøyet vårt). Det har gjennom 

årene blitt gjort en del feilregistreringer som ikke er rettet opp og derfor ”følger med” i hver budsjettprosess. I 

samarbeid med virksomhetslederne vil økonomikontoret rette opp disse feilene for å kvalitetssikre at vi har et 

korrekt tallmessig grunnlag for budsjettprosessen framover.  

 

I arbeidsmøtet mellom formannskapet og virksomhetsledere 28. mai kom det ingen signaler om store endringer i 

driftsinntekter/-utgifter med unntak for hjelpetjenesten som har overbudsjettert inntekter med ca 1 million. 

 

Årsregnskap 2013 og første kvartalsrapport fra virksomhetene legges fram for kommunestyret og vil i stor grad gi 

et likt bilde av økonomisk ståsted som et konsekvensjustert budsjett laget i Arena. 

 

I arbeidsmøtet mellom formannskapet og virksomhetsledere 28. mai ble følgende forslag til nye tiltak drøftet: 

 Forsterket forebyggende arbeid og tiltak mot et økende og alvorlig rusmisbruk i kommunen. 

 Utvidelse barnehagen og mulighet for å kombinere en slik utvidelse med lager oppvekstsenter og lokaler 

til fritidsklubben. Det ble i KS-sak 14/14 vedtatt å utrede finansiering og tilpassing av lokaler til 

fritidsklubben. 

 Lager for utstyr til tekniske tjenester 

 

 

 

Vurderinger 

 

Lån tas opp i juni til følgende vedtatte investeringer 

8,8 mill, utbygging oppvekstsenter KS-sak 61/13 

1 mill, Bergeby vannverk KS-sak 61/13 

5,3 mill, byggetrinn 3 oppvekstsenteret KS-sak 6/14 

4 mill, investeringer vedtatt i årsbudsjett 2013, KS-sak 77/12 

4,55 mill, kjøp av boliger bosetting flyktninger, KS-sak 54/13 

 

Samlet låneopptak 23,65 millioner 

 

 

 

Følgende låneopptak er i inneværende økonomiplan budsjettert i 2015 

3,6 mill, Bergeby vannverk  

2,8 mill, opprusting legekontor  

1,6 mill utomhusplan sykehjemmet  

 

Både av hensyn til kapasiteten i virksomhet for plan og utvikling og for å unngå å belaste 

driftsbudsjettet med utgifter til renter/avdrag bør nye investeringer som lånefinansieres vurderes 

nøye.  

 

Kommunestyret har de siste årene vedtatt en ramme for låneopptak på 8 millioner for å sikre en 

langsiktig sunn økonomi og politisk handlingsrom. 

Mulige alternative løsninger og konsekvenser 
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Hei, 
 
Denne epostkorrespondansen skal tas med som vedlegg til sak om retting av tidligere års feil i 
kommuneregnskapet 
 
Ibrahima Mboob 
Økonomisjef 
40 44 05 90  
 
Fra: Knut Erik Lie [mailto:knut.erik.lie@nkrf.no]  

Sendt: 4. mai 2014 16:33 

Til: Ibrahima Mboob 
Kopi: Gustavsen, Bjørn I 

Emne: SV: Nesseby kommune 

 
Hei! 
Viser til telefonsamtale på fredag. 
 
Etter å ha sett noe nærmere på forslaget til korrigering for å fjerne differansen på kapitalkontoen, er 
min vurdering at dette kan sammenlignes med at man erstatter den opprinnelige regnskapsførte 
bruken av lån, som det ikke lå faktisk låneopptak bak, med lånemidler kommunen har «til overs» fra 
andre investeringer. 
 
Prinsipielt skulle dette vært ført som korrigering av tidligere års feil, dvs. ved å føre det som en vanlig 
transaksjon i bevilgningsregnskapet, jf. KRS nr. 5 pkt. 3.4 nr. 2. Jeg har imidlertid kommet til at dette 
kan unnlates i dette tilfellet. Dels ligger feilen langt tilbake i tid. Videre vil dette ikke påvirke 
kommunens arbeidskapital eller netto driftsresultat. Jeg kan heller ikke se at korreksjon direkte i 
balansen skulle undergrave hensynet til balansekravet eller inndekning av tidligere års 
regnskapsmessige merforbruk.  
 
Mvh 
Knut Erik Lie 
seniorrådgiver  
 
Mobil: 932 28 506              E-post: knut.erik@nkrf.no 
–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 
 
Norges Kommunerevisorforbund  

Postadresse: Postboks 988, 2626 Lillehammer  
Org. nr.: 975 450 694 MVA 
–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 
www.nkrf.no 
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Fra: Ibrahima Mboob [mailto:Ibrahima.Mboob@nesseby.kommune.no]  

Sendt: 1. mai 2014 19:00 

Til: Knut Erik Lie 
Emne: VS: Nesseby kommune 

 
Hei Knut Erik, 
 
Prøvde å ringe deg i går, men du var ikke tilgjengelig. Jeg tro vi snakker om det samme, men på 
forskjellige måter.   
 
Vi i Nesseby/jeg vurderte tre forskjellige mulige løsninger: 
 

1. Den vi sendte til dere. 
2. Det forslaget du kom med. 
3. At kommunen tar opp lånet (tilsvarende det som ble bruk tidligere) uten at det bokføres som 

ubrukte.  
 
 
VURDERING: 
 
Alt. 1: Punkt 1 synes vi er mindre omfattende. Kommunen har ubrukte låne midler som var ment til å 
finansiere prosjekter som allerede er gjennomførte/kansellerte. Disse midlene mener vi kan gå til 
finansiering av beløpet som ble brukt hvor lånene ikke ble tatt opp. Når det gjelder vilkårene for 
vedtatte betaling av avdrag var dette undersøkt før en kom til konklusjonen å bruke disse som del av 
løsningen. Ingen av dem rammes av de vilkår du påpeker eller spør om. Det samme gjelder fond. 
 
Alt. 2: Forslaget du kom med kan vi også gjennomføre. Dette vurderte vi som mer omfattende fordi 
forslaget fordrer at reversering av bruk av lånet i kapitalkonto vil også kreve at bruk av lån i 
investeringsregnskapet blir brukt som motpost. For å ikke sitte med udekket i investeringsregnskapet 
(tilsvarende det reverserte beløp) må denne finansieres med bruk av fond. Altså, de samme fondene. 
Eneste hakke ved denne løsningen er at årets avstemming av memoriakonto for ubrukte lånemidler 
ikke vil stemme på grunn av reverseringen. Men dette er også tilfellet med løsning 1.  
 
Alt. 3: Punkt 3 er egentlig det meste korrekte punktet. Kommunen tar opp lånet, men at på grunn av 
medgått tid må sannsynligvis få saken oppfrisket politisk først.  Lånet blir bokført i bank og langsiktig 
gjeld, men ikke memoriakonto (fordi er brukt opp). Deretter betaler man lånet tilbake som avdrag 
(drift og kapitalkonto).  Avdraget retter opp forholdet mellom kapitalkonto og balansen. Avdraget 
finansieres ved bruk av disposisjonsfond for at driften ikke får merforbruk, på grunn av avdraget.   
 
 
KONKLUSJON: 
 

1. Alternativene 2 og 3 vil skape store problemer for kommunen fordi:  
Kommunen har ikke nok penger i ubundne investeringsfond til å dekke beløpet det er snakk 
om. Ubundne investeringsfond sammen med bundne investeringsfond er knapp halvparten 
av det beløpet som må rettes opp. Heller ikke har kommunen stort nok disposisjonsfond til 
bruk for å rydde opp i denne saken fordi ca. en tredjedel av disposisjonsfondet  består av det 
årlige premieavviket (ikke penger).   

 
Bruker man alternativ 3 vil kommunen sitte igjen med nesten null i disposisjonsfond. 

Kommunen vil også ved valg av alternativ 2 sitte igjen med alt for lavt beløp i disposisjonsfond.  

mailto:Ibrahima.Mboob@nesseby.kommune.no


Begge disse to utfallende vil få store konsekvenser for kommunens handlingsrom, samt å miste 
fleksibelt handlefrihet.  

Den muligheten kommunen har i dag for å kunne gjøre egne frie valg gjennom 
disposisjonsfond blir borte over natta.  Derfor anser vi ikke alternativene 1 og 2 som de beste 
løsningene for kommunen.  
 

1. Når administrasjonen anbefalte alternativ 1, er det på grunn av følgende: 
- Kommunen gjennom politisk vedtak, vedtok at prosjektene (bruk av lån ble finansiert 

med) skulle finansieres ved bruk av lån. Ved å bruke ubrukte lånemidler som står igjen 
fra prosjekter som er fullførte blir å opprettholde og å gjennomføre prinsippet i politisk 
ledelse sin vedtatt til finansiering av prosjektene (med lånemidler).  
 

- I tillegg er denne løsningen økonomisk sett best for kommunen.  
 
- Det kunne friste å tenke at ved bruk av alternativ 3 at kommunen låner inn disse 

pengene og tilbakebetale dem ved avdrag over tid (for å ikke bruke opp fondsmidler), 
men dette ville påføre kommunen rentekostnader.  Slike kostnader anser 
administrasjonen som både unødvendige og ikke ønskelige.  

 
- Bruk av bundne investeringsfond og fond merket som ekstraordnær avdrag: Disse 

pengene er tilskuddmidler som er del i finansiering av prosjekter hvor kommune har 
forskuttert å fullfinansiere prosjektene, hvor det er bestemt at når tilskuddet kom skulle 
dette gå til betaling av avdrag tilsvarende det beløp tilskuddet skulle dekket. Disse 
midlene er egentlig kommunens penger.  

 
Administrasjonen har vurdert forskjellige løsninger og kom fram til at alternativ 1 er det beste 
alternativet for kommunen. En fullfører kommunestyrets prinsipp i vedtakene (finansiering ved bruk 
av lån). Dernest vil kommunens handlingsrom og handlefrihet bli ivaretatt ved at kommunen 
beholder disposisjonsfondet.   
 
I tillegg vil en kunne la vare å ta opp lån for å rette opp feilen. Å ta opp lån vil kun påføre kommunen 
rentekostnader.  Vil man unngå rentekostnadene må lånet tilbakebetales med engang og  finansieres 
ved bruk av disposisjonsfond for å unngå merforbruk i driften. Da vil ikke kommunen sitte igjen med 
noe disposisjonsfond til å kunne ha muligheter for å handle når behovet melder seg.  
 
Administrasjonen er teoretisk enig med deg.  En får rette opp forholdet mellom kapitalkonto og 
balansen, men for å rette opp forholdet mellom likvide midler, kortsiktig gjeld, ubrukte lånemidler og 
bevilgningsregnskapets investeringsdel (udekket som vil oppstå) må en bruke fond til finansiering. 
Alternativt, bruke mer bruk av fond fra ubrukte låne midler til dekning av korrigeringen (tilsvarende 
foreslått i administrasjonens forlag), i tillegg til det som brukes til finansiering av prosjekter som 
gjennomføres i 2014. 
 
 
Jeg ringer deg i morgen eller på mandag slik at vi kommer fram til en felles vei før jeg lager et 
eventuelt nytt forslag.  
 
Takk for tilbakemeldingen. 
 
 
Ibrahima Mboob 
Økonomisjef 
40 44 05 90  



Fra: Bjørn Ivar Gustavsen [mailto:big@fkrev.no]  

Sendt: 30. april 2014 15:17 

Til: Ibrahima Mboob 
Emne: VS: Nesseby kommune 

 
Hei! 
 
Her er svaret jeg fikk fra Knut Erik. 
 
Hilsen 
 
 
Bjørn Gustavsen 
Finnmark kommunerevisjon IKS 
 
Fra: Knut Erik Lie [mailto:knut.erik.lie@nkrf.no]  
Sendt: 29. april 2014 15:51 

Til: Bjørn Ivar Gustavsen 
Emne: SV: Nesseby kommune 

 
Hei! 
Jeg har sett på dette. Jeg er ikke sikker på om rettingen som foreslås blir korrekt. 
 
Jeg forstår det slik at det i sin tid ble regnskapsført låneopptak for ca. 14,2 mill som ikke var 
gjennomført (og aldri ble gjennomført), bokført slik: 
 
D 2.13   14.200’ 
K 2.45    14.200’ 
 
D 2.9100 14.200’ 
D 2.9999 14.200’ 
 
Så forstår jeg det videre slik at det faktisk ble investert for ca. 11 mill som i regnskapet ble finansiert 
med bruk av disse lånene. Antar det da ble ført slik: 
 
Inv.utgifter        D             11.000’ 
Bank                     K             11.000’ 
Bruk av lån         K             11.000’ 
Kapitalkonto      D             11.000’ 
Anleggsmidler  D             11.000’ 
Kapitalkonto      K             11.000’ 
 
D 2.9100              11.000’ 
K 2.9999               11.000’ 
 
Så blir det gjort korreksjoner i 2006 fordi lånene ikke ble tatt opp. Jeg forstår det slik at dette er 
bokført slik: 
 
K 2.13    14.200’ 
D 2.45   14.200’ 
 
K 2.9100               3.200’    (Dvs. restbeløpet. Tallene avviker fordi jeg har rundet av) 
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D 2.9100              3.200’ 
 
Så vidt jeg kan forstå er ikke feilen som ble gjort i 2006 at feil beløp ble reversert på memoriakonto 
for ubrukte lånemidler, men at bruken av lån med tilhørende motpost på kapitalkontoen ikke ble 
reversert.  
 
Jeg har også noen kommentarer til bruken av fond som foreslås brukt ved rettingen: 

- Det foreslås brukt av bundet investeringsfond 2550801604. Bundne fond kan bare brukes til 
det formålet de iht lov, forskrift eller avtale er reservert for. Er de aktuelle investeringene 
som blir finansiert på denne måten innenfor formålet til disse fondsmidlene? 

- Det frie fondet 2530801901 er tekstet «Ekstraordinære avdrag». Hva slags midler dette? 
Tekstingen får en til å tenke på avdrag som etter koml § 50 nr. 7 b) er forbeholdt avdrag, og 
dermed reelt sett er bundne midler. Jf. også KRS 3. 

 
Mvh  

Knut Erik, NKRF 
M: 932 28 506 
–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

 
–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 
www.nkrf.no   
 
 

 

 
 

 
 

 
 

Fra: Bjørn Ivar Gustavsen [mailto:big@fkrev.no]  

Sendt: 29. april 2014 10:06 
Til: Knut Erik Lie 

Emne: Nesseby kommune 

 
Hei 
 
Kan du se på denne, det gjelder oppretting av feil på kapitalkonto. 
 
Se vedlegg og nedenfor for forklaring på problemstillingen. 
 
Hilsen 
Bjørn G 
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Fra: Ibrahima Mboob [mailto:Ibrahima.Mboob@nesseby.kommune.no]  

Sendt: 28. april 2014 17:01 

Til: Gustavsen, Bjørn I 
Kopi: Stian Lindgård 

Emne: REVIDERING (KONTROLL) AV RETTING PÅ DIFFERANSE I KOMMUNEREGNSKAPET 

 
Hei Bjørn, 
 
På vegne av administrasjonen sender her som vedlegg løsningen for å rette opp differansen i 
kommuneregnskapet som ble tatt opp i mars, ved avslutningen av årsregnskapet. 
 
Det er ønskelig fra administrasjonen at revisjon ”reviderer” denne løsningen.  Og kom med 
tilbakemelding om denne ser grei ut. Det er vår plan å legge saken fram til politisk behandling som 
fort som mulig, før det blir behandlet i regnskapet.   
 
Administrasjon står ansvarlig for løsningen. Men det er god kvalitetssikring at en så stor transaksjon 
til retting av tidligere års feil gjennomgås av revisjon.  
 
Fint om vi kunne fått tilbakemelding på saken innen onsdag. 
 
Ps! Prøvde å ringe deg tidligere i dag, men fikk ikke svar. 
 
På forhånd takk. 
 
 
Ibrahima Mboob 
Økonomisjef 
40 44 05 90  
 
Hei Bjørn, 
 
Jeg har undersøkt kommunens regnskaper fra 2001, 2003 og 2004 som lånevedtakene gjelder og 
hvordan de ble bokført i regnskapene på de respektive årene. Samtidig som jeg også har sett på 
hvordan bokførte låneopptak på disse vedtakene (ikke opptatte lån) videre ble behandlet (brukt eller 
ikke bruk) til og med i 2006 da feilen oppstod.  I tillegg har jeg hentet bilaget ved årsoppgjøret for 
2006 hvor tilbakeføring (reversering) av vedtatte ikke opptatte lån ble gjennomført (se vedlegg). 
 
Jeg mener, med forbehold fram til jeg er helt ferdig med saken, at feilen er skapt av at en har 
reversert alle vedtatte ikke opptatte lån på sin helhet (opprinnelige beløp) både som kortsiktig 
fordring og langsiktig gjeld (på grunn av forskutteringen). Når det gjelder ubrukte lånemidler som 
også ble opprettet ved forskuttering av lånegjeld for ikke opptatt lån, har man kun reversert 
restbeløpene. Dermed har man ikke tatt stilling til tidligere ”bruk av lån” til finansiering av 
investeringsregnskapet fra ubrukte lånemidler for ikke opptatte lån. Dermed oppstod det brist på 
kretsløpet som viste differanse i endring i arbeidskapitalen i årsregnskapet for 2006, som det står i 
trykt i årsregnskapet i 2006, i note 1 -  Endring i arbeidskapital. 
 
Se vedlagt bilag: 

1.  I bilaget føres konto 213 – kortsiktig fordring med motpost konto 245 – langsiktig gjeld, og 
ikke bank som er den riktig konto om lånet ble tatt opp. 

2. Konto 245 – langsiktig gjeld føres bort, men ikke som betalt avdrag mot konto 2599 – 
kapitalkonto. Brist mellom kapitalkonto, lånegjeld og anleggsmidler tilsvarende brukt av lån 
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som ikke ble tatt opp og som ble ført bort uten at det kom inn på kapitalkonto tilsvarende 
avdrag. 

3. Bilaget viser at summen av beløpene reversert fra memoriakonto for ubrukte lånemidler ikke 
samsvarer med beløpene reversert for vedtatte ikke opptatte lån.  Denne differansen 
forklarer feilen. 

 
Om saken er slik som det ser ut kan jeg på nåværende tidspunkt ikke se annen løsning enn at 
memoriakonto for ubrukte lånemidler reduseres tilsvarende beløpet kr 11 075 256,08 (forskuttert) 
brukt som bruk av lån, men som ”aldri” ble tatt opp.   
 
Det kan også hende at lånet kanskje seinere ble tatt opp, men helhetlig behandlet og fullstendig ført i 
sin helhet som om ingen ting av beløpet ble brukt tidligere, feilen består. Uforandret situasjon. 
 
Rådmann ble tidligere orientert om saken og i dag ble han på email orientert om at jeg har hatt en 
samtale med deg i dag om dette. Samt at jeg bygger opp og skriver en forklaring på hva som har 
skjedd og hvordan vi best kan rette opp denne feilen. Dette vil administrasjonen legge fram for 
revisjon til kvalitetssikring før gjennomføring av de prosesser som må til for å få en beslutning på 
saken.  
 
 
 
 
 
Ibrahima Mboob 
Økonomisjef 
40 44 05 90  
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Budsjettregulering 01/14 

Administrasjonens innstilling 

 
 

 

 

Bakgrunn for saken 

Virksomhetene har rapporterte for 1. kvartal 2014. Fristen var 15.05.14. Med bakgrunn i 

virksomhetenes rapporter gjennomførte økonomisjefen oppfølgingssamtaler med alle 

virksomhetsledere.  Samtalene hadde mest fokus på håndtering av avvik og tiltak som får 

budsjettet igjen i balanse.  

 

Økonomisjefen rapporterte til rådmann 26.05.14.  Økonomsjefens rapport til rådmann er basert 

på virksomhetsledernes rapporter, oppfølgingssamtalene, samt hans vurderinger av 

rapporteringene og anbefalte tiltak for rette opp avvikene.  

 

Kommunelovens § 47 fastsetter årsbudsjettets bindende virkning. I henhold til Koml § 47, punkt 

2 skal administrasjonen (administrasjonssjefen) gi melding til kommunestyret når det skjer 

endringer i løpet av budsjettåret som kan få betydning for de inntekter og utgifter som 

årsbudsjettet bygger på. Etter Koml § 47, punkt 3 skal kommunestyret når det får melding etter 

§ 47 nr. 2 foreta nødvendige endringer i budsjettettet. Det samme gjelder når det på annen måte 

gjøres kjent med forhold som kan bety vesentlig svikt eller en vesentlig økning i utgiftene i 

forhold til budsjettet.  
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Første kvartalsrapportene, gjennomgang med virksomhetslederne, og etter en samlet vurdering 

av driften i forhold til årsbudsjettet er rådmannens vurdering at det foreligger forhold etter 

Koml. § 47 som krever at årsbudsjettet må reguleres.  

 

Regulering av årsbudsjettet: 
Oppvekst: 

Ansvar 25221 – Skole må reguleres med ikke budsjetterte inntekter. Kr 185 000,- er inntekter 

tidligere budsjettert under funksjon 181.  Refusjon av 80 % (altså, kr 213 000,-) av lønnsutgifter 

pluss sosiale kostnader er ikke budsjettert og må reguleres inn i årsbudsjettet. 

 

25221-202-700     - kr 185 000,- 

25221-202-700     - kr 213 000,- 

 

Utgifter reguleres ned: 

25221-202-150     - kr    8 000,- 

 

Ansvar 25224 – Voksenopplæring. Lønnsbudsjettet reguleres ned med og beløpet overføres til 

ansvar 25221 fordi kostnaden tilhører skole og er ført dit.  

25224-213-010      - kr 177 000,- 

25221-202-010        kr 177 000,- 

 

I tillegg skal voksenopplæring få sitt inntektsbudsjett regulert for ikke budsjetterte inntekter. 

25224-213-700      - kr 129 000,-  

 

 

Hjelpetjenesten: 
Hjemmetjenesten mangler budsjett på noen driftsområder og investeringer som må 

gjennomføres i 2014 på grunn av økte aktiviteter for å ta i mot nye flyktninger i 2014.  Det er 

laget budsjetter for disse som må reguleres inn i årsbudsjettet for 2014: 

 

Drift: 

31340 – Flyktningstjenesten kontordrift: 

Driftekostnader        kr 1 191 000,- 

Refusjoner (introduksjonstilskudd)    - kr 1 191 000,- 

 

31341 – Flyktningstjenesten direkte tiltak: 

Driftskostnader        kr 1 743 000,- 

Avsetning fond        kr    490 000,- 

Refusjoner (introduksjonstilskudd)    - kr 2 233 000,- 

 

Driftsprosjekter: 

316368 – Tidlig intervensjon: 

Driftskostnader        kr    607 000,- 

Bruk av fond (tidligere tildelt av Fylkesmannen)  - kr    607 000,- 

 

371- Stimuleringsmidler Rus 

Driftsutgifter         kr 30 000,- 

Bruk av Bundne driftsfond (tidligere tildelt av Korus Nord)  -kr  30 000,- 

 

372 - Stimuleringsmidler Korus Nord:  

Driftsutgifter          kr    146 000,- 



Unjàrgga gielda/Nesseby kommune 

 

Side 65 av 65 

Bundne driftsfond (tidligere tildelt av Korus Nord)   - kr    146 000,- 

 

 

Investeringsprosjekt: 

31341 – Flyktningstjenesten direkte tiltak: 

Kjøp av inventar og utstyr, flyktningsboliger     kr    300 000,- 

Introduksjonstilskudd      - kr    300 000,- 

 

Budsjettet fordeles etter artskonto-oversikt levert av virksomhetsleder. 

 

 

Vurderinger 

 

Mulige alternative løsninger og konsekvenser 
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Konstituering av rådmann 

Administrasjonens innstilling 

 

Ann Jorid Henriksen tilsettes som rådmann i Nesseby kommune i perioden fra Stian Lindgård 

slutter til Nesseby kommune har tilsatt ny rådmann. (Fra 11. august 2014 til tilsetting eller 

maksimalt 01.02. 2015)  

 
 

 

 
 

Saksprotokoll i Ovdagoddi/Formannskapet - 27.05.2014  

Behandling: 

 

Administrasjonens innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

Innstillingen til kommunestyret lyder som følger: 

 

Ann Jorid Henriksen tilsettes som rådmann i Nesseby kommune i perioden fra Stian Lindgård slutter til Nesseby 

kommune har tilsatt ny rådmann.  (Fra 11. august 2014 til tilsetting, eller maksimalt 01.02.2015) 

 

 

 

Bakgrunn for saken  



 

Nesseby kommunes rådmann, Stian Lindgård har sagt opp sin stilling som rådmann i Nesseby 

kommune. I påvente av at kommunen får tilsatt en etterfølger foretas det en konstituering av 

Rådmann.   

 

Ann Jorid Henriksen har bred kommunal erfaring både administrativt og politisk og vil være 

godt egnet til å fungere som rådmann i Nesseby kommune. Med denne løsningen sikrer en 

ledelseskontinuitet i den enkelte virksomhet fordi en med denne løsningen slipper å 

konstituere blant disse.   

 

 

Mulige alternative løsninger og konsekvenser 

Andre alternativer er ikke vurdert.  
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